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anateľa

proč se bůh dívá
zase jinam
když kře stáné dáva-ií
magdalénu lvům
proč kristus

a pouze kámen je bJz hř™hS

STVOŘITELÉ /STWORCY/ 
utvořme si boha podle sebe 
aí oe malý a ošuntělý 
to v něj budou věřit všichni

BBIlili informujte se 1 ’ ' • 1 ' 1HH
1. Kompletní texty J.Morrisona, J.Mitchel, B.Dylana*
2. John Cage a Nová hudba
3. Tantrická literatura (A.Watts, A.Huxley, A.Mookerjee)
4. Čínské a japonské myšleni (I tlNG, ZEN)
5. Nástroje pro studium sanskrtu a védské filosofie 
ó^Jové překlady: Lennon, Kafka, Joyce, Rimbaud ____  
I^B ' - i ! INFORMUJ  CITE SE! 1 1 1 ! ! ' HBI 
o nabídku si piště na adresu redakce, klíčové slovo INFC

[MALARIE Č.2
I LUES DE FUNES
I SERIOUS MUSIC A
I holt

I

I 32 stran A5. Cena;
I 1 ks.............. 12,- Kčs
I 5 ks.............. 5o - Kčs ’W?
|10 ks.............. go,- Kčs
I 50 ks.............. 430,- KčskSAy
I ’00 ks............. 800,- Kčs ^4^ I
I Objednávky na adresE;
I ValáSek, Belojanisova 38^
I 612 00 BRNO, do 10 ks peníze předem!
I SVOBODNÝ SLOVO, KOMBAJN

“Il I

Nová kazetal Studiosplit 
dvou sokolovských hard, I 

' W core kapel. Na kazetách 
■ SONY HF C6O. Osobní od- b běr - 60,- Kčs, dobírkou!

7°.- Kčs:

BAttntinlBMfc mated to participate in the next BOREDOM TAPES 
F ccapilat imino natter idiat you play just alterant ire independent 

l.Mo sexist-fascist-nache-racist shit here!!{Everybody else is 
nImk jurt wad yw mrk plus iifa, lyrici nd ptett if it’s 
possible 
to BOWOM TAPES,Geone Fertakit,P.LIu 31807,10035, Atheas,fire-

. ece.
1 PSrAt least on copy yuaraateed fr every band. Ths tapes nil be 

at mb m^nfit orices» _ _ _ _ _ _ J

bojím se 
když jdu městem 

když jdu džunglí 
-lnou lidských bestií

utíkám1 íä5Vávátt tvář do bláta 
í nelítostnou ranou t nepřátelských očí I 
' kaW den musím být vlk!



■------------------ B EPIDEMIE T ■----------------------“i

Svět je fakt šíleneji Přechodný pominutí mysli, I 
fór, infekce podvodu a přetvářky. Epidemie I 
blbosti....
Okraden, podveden ?!
Člověk chce něčemu věřit a co se nestane, než že 
zjistí, že údajně nejtvrdší jádro je syrovátka. 
[Jak jinak nazvat předposranost, již byl úpis 
[temnu; totiž spolupráce několika czechcore kapel 
ise značkou Multisonic. Tohle já prostě nemůžu 
istrávit. Je to ale tak, že 98% h/c si na něco 
hraje, aniž by tím bylo. Prostě módní stylizace, 
tohle už tu bylo - hippie či anarchista s peněž- 
Jním krytím; salónni bolševismus, salónni punk se 
isprejem místo aktivního odporu. Sex Pistols 
[- EMI. Nic ?!
."Onen den, co rozhodli, abychom uměli."
Co vy na to, slavní punkáči, slavní hardcordis- 
ti? "Slepý souhlas je znamením zblbliků stojí- 
icích ve štrůdlu. Jako EMI, EMI,EMI." Jako Multi
sonic, Multisonic, Multisonic, Multisonic. Než 
desku pro takový, tak raději žádnou. Pokud je to 
(doopravdy, tak nikdy. NIKDY! Je to nedůstojné. 
'Já si říkám opozice a podívejte se! Takže tolik 
.úvod.
Jinak (pakliže zapomenu na gramoznačku) mám ra
dost, že je konečně na desce Telex, Svobodný 
slovo, Kritická situace... Vysvětli mi někdo, 
proč se h/c kapely týhle kategorie nechají pro
dukovat lidma z úplně jinýho těsta. Copak stojí 

io to, aby jima bylo manipulováno?!
Ted tedy k samotnejm kapelám, jak jdou po sobě;

ITelex - naprostá jednička na celé kompilaci.
I"Skateoboardová Růžena" - h/c mých snů.
'Kritická situace - sympatická kapela v sympatic- 
iké formě. "Šváb" - klasika czechcore. "Eliáš Ko- 
' zák" nutí k neveselému zamyšlení.

Zelení kanibalové - rýchlej punk/hc, ale až^pří- 
liš často prolezlej popem a metalem.Ze třech 
předloženéjch kousků mi nejvíc sedí "Začátek 
konce". To je dobrý.
Plexis - jalovej narcismus. Podle mého to nej- • 
slabší, co se na Epidemii objevuje. Je to o ni- • 
čem a zabírá to hrůzu místa. Fotbalová hudba.
Blbší jak samotnej fotbal.
Velká škoda, že pak na Svobodný slovo, vedle Te
lexu další nejvyšší bod sampleru, moc prostoru 
už nezbylo. "Naše město" je temnej lágr.

gDruhou stranu začínají Š.P.S. Jsou populární, 
fale mě to moc nezajímá. Přijde mi to takový ně- 
* jaký ucmrndlý a navíc ještě podbízivý. Navrch 

pak ta přežvejkaná a miliónkrát už vojetá sedm
desát šestka. Nicméně neříkám, že by S.P.S. ne
mohli jednou překvapit.

* Akutní otrava - nerudnej band pevné vězící ve 
stylu. "Odběr krve" - jasnej vrchol druhý stra

fený. Pocit dokonálýho chodu.
IWanastowi vjecy - kapela značných instrumentál- 
řních předpokladů a dovedností. Všechna tři šidla 
I téměř dokonalá. "Oni" - aktuální text, výborná 
Itečka za recenzovanou LP.
I Závěrečné resumé: Výhra i prohra. Vítězství 
\ tom, že první (víceméně) czechcore kompilace 
»na vinylu; porážka, že na značce Multisonic. 
INechci kazit zábavu. Přece jenom se říká, že do- 
|kud zvíře reaguje, tak není ještě mrtvé, ale 
I stejné - úpis takové není nic jiného než prosti- 
Ituce. "Začátek konce."

j----- --------------------------------------- Luboš Vlach -----------------------
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LAUGHING hyenas

Detroit bylo vždy tvrdé město a tuto tvrdost reflektovala řada 
kapel,dnes legendárních: Stooges. Alice Cooper. MC5, mladý Bob 
Seger. Všichni hráli jednoduchý syrový rock'n'roll, který se vzpí
ral hvězdnému statutu, i když se jeho hrdinové stali hvězdami.

’To byli lidi, které jsme poslouchali, když jsme vyrůstali’, 
říká John Brannon, zpěvák Laughing Hyenas a dnešní "mluvčí* 
Detroitu. Jeho metoda sdělování písní publiku a celé scénické 
vystupování vynesly kapele přímo balíky kritik plných srovnání 
s výše zmíněnými projevy industriálni bolesti Detroitu.

John vám řekne, že jeho kapela hraje blues, ale neberte ho 
doslova: to. co říkají Hyenas, je přesně to. co kdysi pojmenoval 
William S. Burroughs ’heavy metalem’. Desky kapely jsou 
emotivní návaly těsně spletených rytmů - heavy basy a valících 
se bicích, výbuchů jednotlivých, tažených kytarových not. 
A Brannonových chraplavých, mučených řevů: takhle bychom se 
vyjadřovali normálně, kdybychom se nekontrolovali a nechávali 
se strhnout vším tím. co nás denodenně potkává a míchá.

Hudba vyžaduje pozornost, má hypnotický efekt. Když jsem 
kapelu viděl live, měl jsem pocit že jsem byl zvednut ze země a 
jenom jsem si nebyl jist, jsem-li hněten obřími prsty nebo tlučen 
obrovskými pěstmi. Je to fyzická hudba

’Chceme se prezentoval takoví, jací jsme’, říká John. ’Agresi
vita je v nás a musí se doslat ven Cítíme, že nejlíp se vyjadřu
jeme muzikou, a tak do ní dáváme všechno, co dlíme, to děláme 
nejraději a nejlíp*.

Tato intenzita byla zdokumentována na dvou deskách u zn. 
Touch and Go: EP ’Merry Go Round" a LP "You Can't Pray a Lie' 
'Myslím, že první deska nebyla úplně zaostřená. Myslím si. že 
’You Can t...’ drží víc pohromadě, je jednolitější, hutnější, ale když 
hrajeme věci z alba teď. jsou ještě lepší’, říká John. Evropské tur
né s kolegy ze značky - Killdozer a nové LP. které přinese ’ještě 
hutnější’ písně jsou na cestě. Ale dnešní písně jsou tak rytmicky 
napnuté, vybičované, tak personální a přesvědčivé a pádné, že si 
sotva umím představit budoucí sound kapely.

John a kytaristka Larissa Stricklandová se leccos už naučili 
v předchozích projektech zn. Touch and Go. v Negative Approach 
a L-Seven. obé kapely byly variacemi hardcore formule John 
vysvětluje ’přechod’: ’Když jsem byl v Negative Approach 
. Larissa a já jsme žili v ghettu v centru Detroitu. to nás dost ov
livnilo. A navíc, zestárl jsem a začalo mě zajímal víc blues než 
pink, začal jsem objevovat jazz a R&B. Nemyslím si. že zníme jako 
tyhle kapely, ale já coby vokalista. koukám na tyhle kapely a 
fakt mám rád styl Howlin Wolfa. Johna Lee Hookera...’

Larissa souhlasí: ’Jsme opravdu ovlivnění černou americkou 
kulturou, gospelem, blues a jazzem Vyrůstali jsme (John a já 
s bratrem - basistou Hyen. Kevinem Stricklandem) v Detroidu. 
Jsme z dost chudý rodiny, vždycky jsem žila v chudým postředí 
a tak jsem vždycky byla blízko černé kultuře. A stejně tak Kevin 
i John, lidi jsou porézní: absorbují, vstřebávají své postředí. A to 
je to. co nás znepokojuje - postředí’.

Obrazy tohoto života jsou zachyceny v písních jako 'Desolate 
Son", v níž muž kouká na hvězdy na nebi a říká. 'Kazda je tak 
sama, tak sama / a já taky’. ' ’Desolate Son* je skutečná osamě
lost, opravdové zoufalství, není nikdo, ke komu se obrátit’, říká 
John. 'V 'Playground’ postě pozoruju. co se děje, ne svý vlastní 
pocity". Je to vize násilí, znepokojujícího světa, slanutá v chorusu: 
“Vidím děti krvácet, křičet a volet matky ' utíkají do deště f zdá 
se, že zas přijdou pozdě do školy*.
'Nesnažíme se vylepšovat, ’vynášet" dekadenci', pokračuje 
Larissa*, protože nevěřím, že dekadenci můžete nějak romantizo
vat. idealizovat. Spíš jde o melancholii, smutek, pronikající životem
- o tom píšeme. Plno našich textů je o lidech se zlomenými srdci, 
ä těch, v jejichž životě je nějaký zločin. Shledávám život roman
ticky smutný a tak píšu z toho hlediska*.

‘Snažím® se být upřímní a nefalšovaní, když o něco jde", 
říká John. ’Není to žádná póza".

Jeff Bagato. Option 3L Mar/Apr. 1990



// Hrají především v New Yorku a okolí, odtud pochází. Z původního obsazení pře
jí trvali dodnes kytarista Viktor, John na basu a zpěvačka Amy. poslední aktuální 
í Hne-up doplňují druhý zpěvák AI a bubeník Roy
□ Jediné LP "EXTINCTION" k máni bu"d u PROFANE ĽXISTANCE REC.
5 P O Box 8722, MINNEAPOLIS. MN 55 +08, USA (US-pressI, nebo levněji 

u MEANTIME REC., H SALUTATION RD., DARLINGTON, CO. DURHAM
[ž DL 3 8JN, U.K. (EURO-pressl.

A Interview z léta 90. Flex's Digset Nr.2. Vídeň R&J>

L POVÍDÁ SE. ŽE NA VAŠICH KONCERTECH PRODÁVÁTE
., TISKOVINY. O CO SE JEDNÁ?

AL: Převážně letáky, který sami děláme. ANIMAI RIGHTS například.
1*1 squat scéna v N.Y. nabo situace homeless v parku na Tunpkins 
r Square. Materiály o mul* i-koncer nech, McDonaldu, o antisoml- 
J tisrnu...
<< AMY: Letáky o "PRO CHOISF”. to je hnutí proti trestnímu postihu 
H za potrat, věci týkající se všeobecně ženských záležitostí.
. AL: Rozšiřujeme i materiály iiných skupin nebo organizací, který o to 
n stojí, kdvž je obsah O.K.!

J NEZDÁ SE VÁM. ŽF SE TY VĚCI DOSTANOU DO RUKOU 
M LIDEM. KTEŘÍ UŽ STEJNĚ VÍ, O CO JDE?
[j AI.- To nemyslím Na koncerty chodí víc a víc lidi a jakákoliv i sebe 
j menší informace, kt»»r,i může poučit, není zbytečná. Nikdo r«.

. může vědět všechno a Zim víc se dozvíš, tím lip

P KDE KONCERTUJETE DOMA V U.S.A.’
a AL; Většinou squats
5 ROY: Tady v Evropě jr.me hráli i v pár klubech V NY už kluby. kde 

by sc dalo hrát, v podstatě nenajdeš.

' CO ŘÍKÁTE CBGBs ’
Ž AL; Shit!
9 VICTOR: Kdysi dávno to hyki ideální místo Dneska tam chodí jen 

blbečci, který se rvou. Už tam led skuru žádný h/c shows 
nejsou Nar>oslod jsme tam hráli... no, to už je věčnost.

■ AL. Co mě alt- na tomHe turné překvapilo je, že čím víc nu Jih, lim 
>4 míje vegetariánů. V Holandsku nebo Anglii byli skoro všichni vo
li getariáni, to je pro nás normální V Německu už to došlu lak
K daleko, že v publiku není jedinej V rozhovor octi jsme se do-
S Zvěděli, že tam kdysi bylo relativně silný hnutí proti pokusům nu

zvířatech Když ta věr p->malu odumřela, zanikla i scéna vege-
IR tariánská. Pro nás platí takt, že vegetariánství a ANIMAL
J RIGHTS je část každodenního života. Stojí to jen trochu náma-
S by, ale hodně lu znamená.
r CToto téma je zřejmě stěžejní, protože AI se s ním vytasí, i když se 
£ interview týká jiných oblastí. Což je ale jedno, protože dřív nebo 
Ja později by se vegetariánství na přetřes dostalo. PoznJ

3 CO ŘÍKÁTE ZPŮSOBU. JAK ŽILI INDIÁNI’ NEBYLI VEGETA 
* R1ÁN1. ALE LOVILI JEN TOLIK, KOLIK BYLO TŘEBA.
K AL.: To není pravda (AJe jo. je to pravda. Pozn.) Určitý kmeny v Da- 
£ kotě naháněly stáda buvolů do strží. Zabily cdý stádo, několik 
g kusů upotřebily a stovky zvířat nechaly shnit.
3 ROY: Dneska mají všichni možnost volby, jak se živit. Jíst maso není 
M nutností k přežití. Existuje Jiná alternativa

AL; Nejde přece zpívat o rozvojových zemích a přitom jíst maso. . 
Většina těch zemí musí z hospodářských důvodů exportovat , 
maso. Přitom by obilím, který se skrmí, mohli zmírnit nebo do- * 
konce odstranit hlad ve vlastním státě. [

AMY: Na získání iednoho kila masa je třeba asi B kilo obilí. t
ROY; Jde nám o odstranění mechanismů útlaku. Požíváni masu ji « 

pro nás součástí takových mechanismů. f
AL. Je směšný, když řekneš "Bojkotuj McDonalds' a přitom si dáš , 

místo karbanátku párek. Velký podniky zabývající se v Německu * 
produkt.í masa a uzenin nejsou o nic lepší ntľ McDonald. Hu j 
můžeš bojkotovat McDonakia ien proto, ýe jo to obři koncern , 
Z Ameriky, když všeclmy evropský jatka jsou součástí obdobných 
struktur Nestoři chtít ^niřit irwarkv ohrl komorný. všo< imv l 
ubr'i kuricrrrny uu musi zničil! t

A JAK TO. ŽF KOUŘÍŠ’ VŠICHNI VÝROBCI CIGARET JSOU í 
SOUČÁSTÍ VELKÝCH KONCERNŮ. JAK TO, ŽE PIJEŠ PIVO...’ i 
JÁ TO DĚLÁM VŠECHNO TAKY, I NEJÍM MASO ÍAKO TY, ■ 
ALE NEJDU NA ULICI A NEKÁŽU OSTATNÍM, ŽF VFGFTA 
RJÁNSTVÍ JE TO JEDINÝ SPRÁVNÝ...
ROY: Nikomu nekážeme. že je to jediný... *

OKAY, "KÁZAT" NENÍ TO SPRÁVNÝ SLOVO.
RUf: Jsem taky jen člověk, nejsem perfektní a dělám tri miliony věci. ’ 

kvůli kterým na můžeš okázat prstem a říct že inom špat
nej čk>věk. Ale já se snažím dělat věci, kletý . lohudk světu !. 
udělají místo, kde- stoji za to žit. Je načase, aby pro to každej ■ 
něco udělili. Jak už jsem řek , nikomu ncnamlouvám, že vegeta J 
riánstvl Jo jediná co-Ja pý toho dosáhnout Je t<> jen malá část. 
který se věnujeme, ale dá se dělal nespočet dalších věcí. h

AI Já například už kMa kouřím a bvlo by zatraceně tvrdý s tím 
přestat. Nekouřit by bylo jistě příjemný a taky každýmu nekuřá v' 
kovi říkám, jak mu závidím Závislost na cigaretě jo stejná jako v 
na tvrdých drogách Ak- s pivem je to jinak. Když jsem domu.»’ 
nepijú posranej Rudwoiser Vaříme si vlastni pivo '(

ROY. Optimum by bylo říct. "Bojkotuj Shell. dělej si benzín sám!' 7 
atd . ale twhjžei to nejde U

(Řeč se stáčí na geniální provokatéry Hell's Kitchen, dále na aktr- X 
vity za práva indiánů a dochází - jaká to náhoda - na squats..J -í 
JAK JF TO U VÁS S FÍZLAMA. DĚLAJÍ V OBSAZENÝCH DO ,C 
MECH PROBLEM Y? {
AI • o r\r rxk J Arno I t Uzsa i Ál^ __ i______  __ « < ■ • • _ *1
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Uh oh,,, hele ted to přichází I Dum Dun Dun Dummmmmmmmmmmmmmm Dun Du Didle 
didle didle! Dugadugadugadummmm... Der Dum Dum Dum... Ano, to je riff 
"Reek Of Putrefaction",' otvírací skladby tyhle velkolepý desky-krváku. 
Bezpochyby je to nejlepší věc od Carcass dodnes. Písně jsou o dost delší, 
komplexnější a ještě textově popisnější než dřív a vybaveny jasnou, téměř 
lesklou produkcí. (Asi) nejlepší skladbou je "Embryonic Necropsy And 
Devourment", opravdu ohavná píseň, která člověku hrozivě prodlivá v mysli 
a pokaždé se vplíží zpět, když chci dělat něco jinýho, cítím se s ní nes
vůj a chci se vrátit domů a sbalit se do klubíčka. I obal je OK..

Gary Kelly, fanzine Gerbled Tales

Zn. Earach se zase překonala a vydala druhý flák Carcass a snad svou nej
lepší desku vůbec. Desku nejzažši hudby sražené krve a smrti.

Tato trojice z Liverpoolu, vedená Biller. Seerem (ex-Napalm Death) 
byla producentem dost vzata u hudby na debutu. Ale i ten se dá čas od ča
su slyšet. Zato "Symphonies." si dopřeje znovu a znovu, věřte mi. Mixáž 
je miliónkrát lepši, jasnější než předtím, i autorské kvality nápadné 
poskočily vpřed.

Z deseti písní zde se 4 (v převleku) objevily na EP "Peel Sessions": 
dovedete si představit, že tohle všechno bylo natočeno a namixováno za 
půl dne?

"Reek Of Putrefaction", 1. skladba zde, nikdy nebyla takhle dobrá: 
teď má novou, "klasickou" předehru. dalo by se říct, že je to jedna 
z nejkrásnějšich melodii Death Metalu všech dob.

A poslechněte si "Ruptured In Purulence" s tím jejím úvodem, do rapu 
odvozeným beatem a tu eskalující dynamickou či v mysli-utkvivající 
"Embryonic Necropsy And Devourment"

Každý, kdo by chtěl říct něco o "výprodeji", by si měl tuhle muziku 
poslechnout. Slyšet ty "vlhké", krví pocákáno vokální výkony. Přečíst ty 
rozjařené choré texty. Podívat se na ten masakr na skládacím obalu. Na tu 
vytraveninu.

Jason Arnopp, Kerrang Hodnoceni: 5 bodů z pěti

Kytarista Bill Steer udělal dobře, že odešel z Napalm Death a věnuje ve
škerou energii Carcass. Tohle je nejzažši death album (ne death metalo
vé! - metal to daleko přesahuje), death, death a pořád další death. Škrt
něte všechno ostatní, tohle je album, které má šokovat. Brzy už asi obje
víme Carcass na titulní stránce (bulvárního plátku) Sun s textem: "Šok 
a horror. Zdrogovaní a sexuálně šíleni Carcass si pochutnávají na lid
ských tělech v obchodě Mark a Spencer!"

Toto LP shrnuje dekádu, choré album od chorých degenerátů pro chorou 
společnost. Pro vaši sbírku, i když tyhle věci nesnášíte. \

Janes Sherry, Metal Hammer, Nov.-Dec. 1989 A body
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A KONSEKVENCE PŘI VYKLIZOVÁNÍ SQUATS’
AMY: Několro zavřou, někoho seřežou, někdo jde dobrovolně
AI: Větělnou to ale není tak tvrdý jako v Fvropě. kde jsou lie 

schopný bránit squats násilím. V průběhu turné jsme hráli vi 
spoustě obsazených domů, v Oslu v Blltzu not>o v (koningeni 
v Německu Tarn jsou lidi úplně jinak ozbrojený obušky, helmy 
To je v New Yorku nemožný Když se bráníš, policajti tě od 
prásknou. Kdo V N.Y. obsadí důru, nemá absolútni žádno, 
právní ochranu

CO SE V SOUČASNOSTI DĚJE V THOMPKINS SQUARE PARK 
I AL: Ruší se, stromy se likvidujou. Oficiálně je to nadále park, at 

fízlové tam každýho tvrdě kontrolujou.
I ROY: Krátce po těch velkých nepokojích lam "liorneless" zřídili sta 

nový městečko a bydleli tam. Ale policie velice cíoně zatýkal
I . a tak projekt zkraelroval.

I (Následuje exkurze do oblasti straight edge, kterou zakončuje John

I JOHN: Punková scéna ve Státech se lijí od evropský I idi v Fvrop 
se vlzuelně neliší od "slright edge " nebo positive thinking 
-scény" v U.S.A, a částečně v tom smyslu Žijou. Zároveň jso 
ale i politicky na úrovni a Jsou při prosazováni svých zájm 
okamžitě připravený použít násilí A docela chápu. že se jín 
"positive thinking" zamlouvá, protože typ véúiič užmlýliu .1 |x> 
Hltýho punka jde už každýmu na nervy

ROY. Bylo docela veselý vidět všecfmy ty lidi, kletý vypadají jaku G.C 
ale pijou přitom jako duhy

JE VE STÁTECH NA KONCERTECH VlC NÁSILÍ’
JOHN: Absolutrrě. Skinhead-maclio tendence se dost rozšířily.
AI • l Iž Sn například elrtk' že pfl lanr ováni rwkrln vylňhne nn> n na 

prosto bezedně bodá kolem sebe.
ROY: Je dost Writ, který jdou na koncert jen vyprovokovat rvačk, 

a sami SolZ tím něco dokázal.

NEEXISTUJE MOŽNOST TYHLE LIDI Z. KONCERTŮ ELIMI
NOVAT?
ROY: Mám takový zkušenosti - v h/c klubech, který už dneska 

právě z toho důvodu neexistujou. to bylo tak, že když někdo 
začal rvačku, ordneři ho zmlátil. Ale nebylo to k ničemu, ten 
člověk přišel příště zase.

AL: Při koncertech ve squats je všechno lip pod kontrolou. Tam lidi 
o rvačky nestojí.

JOHN: Záleží I na skupině. Když vidím, že se někdo rve. přestanu 
hrát a pokouším se proti lomu něco udělal. Některý kapely jsou 
ale pózováním na jevišti tak zaneprázdněný, že si ničeho ne
všimnou (všimnout si nechtějí).

JSOU V N.Y. TAKY ČERNÝ PUNKS?
AI . Na poslední ant i-McDonald demonstraci jsem viděl větší skupinu 

Hack punks (černoši, p př.) s nápisama DOOM a FXTRFMF 
NOISE TERROR na bundách. Ale předtím jsem je ještě nikdy 
neviděl. Veliký proHém mají v poslední době punks-homosexuá
lové. Stýkat se s ostatníma lidma je pro ně takřka nemožný, 
protože ožralý hovada jsou všude. Jeden můj kamarád je teplouš 
a když jsme někde spolu, objeví se vždycky lidi, vlastně taky rní 
známí, a snaží se ho pořád stejnýma vtlpkama a narážkama 
vyštval. Je to na hovno, on je úplně v pohodě, politicky absolutně 
o.k.. Ví o Střední Americe víc než jakákoliv osoba, kterou znám, 
učitele nevyjímaje. A vypadá to, že ty idioti dosáhli svýho už 
skoro nikam nechodí. Já jsem s ním nadále v kontaktu, ale ne
má náladu nechat si neustále nadávat Smysl pru liumur samo 
zřejmě má. ale jsou hranice, kdy takový vtipky zraní

KDO Z VÁS HRÁL S REAGAN YOUTH 7
VICTOR; Já

PROČ JSTE SE ROZPADLI ?
VIC1OR: Protože se ostatní nestarali vůbec o nic.

CHYSTÁ SE REEDICE VAŠEHO PRVNÍHO ALBA ...
VICTOR: Vím. ale s tím nemám nic společnýlio. Určitou Oobu fungo

vali REAGAN YOUTH dohře, ale nastalý osobní problémy. Něm 
na způsob. Ted chci du M.T.V.!

OTÁZKA POSLEDNÍ: SLYŠEL JSEM ŽE S A.ID.S PŘIŠLO CIA, 
ABY SE ZBAVILO HOMOSEXUÁLU A NARKOMANŮ JAK SE 
NA TO DÍVÁTE VY ?
AMY; Odkud AIDS přišlo se dodnes nevi V současný době je ale 

téměř jistý, že to jsou viry umělý • Zřejmě vyvinuty naprosto 
vědomě pro chemickou válku.

ROY- V každým případě vláda AIDS využívá v boji proti určitým 
okrajovým sociálním skupinám. Pomocný programy, jako třeba 
rozdělování čistých jehel v Amsterodamu, například v New Yorku 
nevidíš. Jednou to někdo zkusil a zavřeli lio!

AHOJ A DÍKY ZA INTERVIEW.

■ c
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LP "Reek Of Putrefaction" (Earache MOSH 6)

"Reek.." je produkt chorých mysli. A určité ho neposlouchejte 24 hodin 
pred/po jidle.

Jednou jsem potkal jejich kytaristu Billa Steera a vypadal jako vy
rovnaný člověk, schopný artikulace - prostě člověk, kterého byste před
stavili své babičce, kdyby jen měl slušný účes. Dnes je prvním hybatelem 
kapely, jejíž texty jsou křížencem nějakého obzvlášť nechutného románu 
Clivého Barkera s lékařským slovníkem. Ostatně, i obal je záležitost pro 
patologa - zraněni, mrtvoly, vnitřnosti, mozky, popálené děti atd. 
Nechutnost obalu a říznost textů (ony stačí jen tituly písní: "Genital 
rinder", "Carbonised Eye Sockets", "Excreted Alive", "Fermenting 
Innards" ) jsou takové, že kapelu nejenže zakáži snad na celém světě, ale 
(bohužel) zastíní i muziku kapely, neni úmyslem Carcass. Obrovsky heavy 
a opresivní (ne však těžkopádná) lopota Carcass redukuje kapely jako 
Candlemass, Celtic Frost, St. Vitus a další téměř na nulu. Vybavení voká
ly , které zni jako nějaký dalek posedlý Charlesem Mansonem, jsou Carcass 
kulminací všeho co "mokvá" tmu a neblahé tušení v nejzazších zákrutech 
těch vašich nejhorších nočních můr. Tyhle mistry nevkusné sražené krve 
nepustí v rádiu ani dobrý starý John Peel (Pozn. př. : Tato předpovědi ne
vyšla: Peel nejenže je pouštěl, ale "jeho" sessions s Carcass vyšly jako 
minl-LP).

Všechnu hnusotu , slibovanou umírajícími Napalm Death, dohnali 
Carcass do nejzažši hudební extremity.

99,9 procent populace prohlásí tohle album za totální sračku, neme
lodický odpad, který nemá konce. Tohle je deska pro zbývající 0,1 
procento.

Paul Miller, Kerrang!, July '88 Hodnoceni: 4 body z 5 
mini-LP "The Peel Sessions" (Strange Fruit)

Nikdy jsem nebyl s to vyrovnat se s Carcass live. Jejich muzika se mi 
vždycky nějak rozdrobovala. Na desce je jiná. Ne lepši, ale jiná. Nedopo- 
ručuju vám poslouchat tuhle hudbu/čist texty k ní, chcete-li třeba dělat 
řidičák nebo snad něco pojíst. Je to totální hardcore degradace a dokazu
je, že Británie plodí nejextrémnéjší hardcore kapely světa. Nevi, kdo 
vlastně v Carcass hraje, ale první skladba desky, "Crepitating Bowel 
Erosion" je jako zpomaleni Napalm Death, a ukazuje co kdekdo ví: čím po
maleji hrajete, tím je to extrémnější, protože to dýl trvá. 3 další 
skladby jsou prosté superrychlé běhy, žonglující podzemními metalovými 
riffy na distorzovaných imaginacích, poháněné bubeníkem, který mydlí do 
bicích, jako by byl 20 km odtud a zpěvákem, který je lehce obscénější než 
je zvykem. V té rychlosti většina materiálů kolabuje pod vahou vlastních 
hudebních boláků, ale zase, je to tak extremní, že to snad ani nejde kri
tizovat Nebude se vám to líbit/ani nelíbit. Texty jsou snad nejextrém- 
néiši co jsem kdy slyšel (vlastně četl), vyzdvihuji zdeformovanou imagi
naci hraničící s géniem, která bohužel není hudbou reflektována. Viz vety 
jako "Saponified fats lether as soap/ As you slowly eat yourself away" či 
"Soiled prostatic prolapse... chewing on your heamorrhoids". Lide kteří 
napsali' "Crepitation Bowel Erosion", "Cadaveric Incubator Of Endo 
Parasites" "Slash Dementia" a "Reek Ok Putrefaction" jsou zrejme jedinci 
kteří udělali zkoušky z biologie na jedničku, a zřejmě dostávají injekce > 

roztoku někde v Liverpoolu. Poslouchají^ vsak ?

tmvuri
sauted crackling to ar i r??***?”. **
Polední*v^^ mÍSF

; ' nich nelíba™ párty. den dou^. £ 1
^John Duke, (Metal HanMr , 2>5 ____



Lanbreehtův Payehonetr - 
»poslední koncert, Leninovy 
koleje, prosinec 1982
1. Elektřina /3«20/
2. Letadlo /3*3O/
3. Diseo show /1.46/
4. Zoufalí /3.00/
5. Zíehytkovej rock /2.3O/
Ž. ínkytuk /4.1Z/
T. mal clí /4.26/
8. _flutý skvrny /2.06/
9?”Ěpileptik <2.02/

10. Blues /2.53/
11. Seh. /2.26/

Lanbrechtfiv psychonatr - 
-první koncert, Ta lni 
hrosada 6.1, 1982

12. Haniek /3.K/
13. Letadlo /2.«/
14. Tuky ink /2.52/

Lanbr. psyehonetr - 
- akulohsia 1982
15. Elektřina /3•04/
15. Kodex /3»52/
17. Lsabrechtův Psychonetr



FAT V Záblanských, Piaha, 26.7.1990

jPo dlouhé době zase nějaké avantgarda v Praze i 
i tentokrát americká kapela, trio značky Recommen
ded Rec., hrající instrumentální noise hardcore 
muziku, Jaká Je v našich končinách naprosto nez
námou záležitostí. Snad Jen Chadlma - kytarista, 
místy "preparující" svůj nástroj, může vzdáleně 
připomenout ťb, co dělá Eric z Fat. Ten se Jen v 
několika okamžicích téměř 1.5 hodinového koncertu 
snížil k tomu, aby hrál na kytaru "normálně". Po 
většinu času totiž "preparoval" (podobně - ne však 
tak vytrvale zacházel s nástrojem 1 basista) svůj 
nástroj vše 11Jakými tyčkami, krabičkami, kovovými 
válečky atd., a hrál na něj (tedy na kytaru) růz
nými skluzy a tlaky obou prstů proti sobě, za se
bou, přes sebe; Jindy zas držel akord a pravicí 
vykružoval kovovým válečkem pravidelné vlny po 
strunách; to vše proloženo "rozladovéním" strun, | 
Jak to dělají třeba Sonic Youth... prostě popis I 
Jeho hry bych přenechal nějakému zručnému kýta- I 
ristovi. Energický bubeník navíc "ovládal" 1 panel | 
různých dlstorzů a delayů.
Hudba, klérou se toto trio prezentovalo, byla ne
uvěřitelným nářezem noise, na první dojem velice 
free, ale po krátké době Již bylo možné začít od
halovat čím dál pevnější kontury struktur a dojem 
nahodilosti mizel a mizel. Pevná struktura vyra
zila na povrch ve třetí skladbě, po většinu času 
minimalistické, hypnotické to záležitosti, a pře
devším pak v závěrečné, poslední skladbě, snad 
10-t iminutové Jízdě "bílého šumu", kdy byla slyšet 
ivlastně Jen naprosto monolitní zeri noise, připo
mínající stále rychleji se točící transmlse strojů 
a vlastně 1 tu část industriálni muziky, tvořené 
(na rozdíl od Fat) všelijakými generátory apod. 
aparaturami. Zed noise byla tak monolitní, že už 
ínebylo možno rozlišit zvuk Jednotlivých nástrojů: 
Ičlověk prostě jen seděl s otevřenou hubou a zíral j 
na stále přibývající rychlost, s níž se tato ob- j 
rovská plocha valila vpřed. . . pořád jsem sl říkal, I 
že už to musí skončit, že rychleji to už nejde... I 
a šlo !, Ještě další minutu, dvě, tři, čtyři. Pros- I 
tě kosmické tempo, při němž by se 1 ten nejrych- I 
lejší speed kytarista po minutě zalkl. Tuto zeR I 
noise si kapela zopakovala Ještě ve diuhém přidav- I 
ku: tam se k ní dostala po (zřejmě) Improvizované I 
první části (proložené 1 íeedbacky), a taky netr- I 
vala tak dlouho.
Pár skladeb programu (plus první přídavek) měJo 
1 momenty poněkud Jiného druhu ataku než zmíněný 
"bílý šum": tento jiný útok obstarával opět vět§|- 
nou Eric, vyluzujíci na kytaru Jednotlivé ostré 
zvuky, škuby (doprovázené většinou paralelním 
úderem bicích a "šlehy" na basu), které se člověku 
zařezávaly do mozku a do útrob - jakobyste páchal i ' 
harakiri a pokaždé mečem zajeli hloub a hloub do 
břicha, a případně tam s ním ještě "lehce" zavr
těli...
Kytarista (samoz.řejně s mohutnou pomocí basisty ( 
a bubeníka) dokázal naprosto neskutečné věci; I 
krom zmíněných zvuků transmisí jeho kytara doká

že ■

~ žala (hlavně v té druhé část 1 druhého přídavku) 
b vyluzovat třeba 1 štěkavé zvuky dětské trumpetky 
I (stačilo jen zavřít oči), jindy (v minima)1stjč- 
I tějších pasážích) zase zvuky houslí známé z něk- 
I terých skladeb Phila Glasse...
’ Sympatické bylo 1 vystupování kapely, která kon

cert pojala skutečně jako koncert: obleky, košile, 
kravaty, žádné šaškárny po scéně, nic, jen na
prosté soustředění na hru. A když se Jeden zhlblík 
v publiku, zřejmě posilněný alkoholem, domníva
jící se, že je na nějakém rock'n‘rol]u, pokusil 
tahat kytaristovi za šňůru, ten ho s klidem odes
lal mezi sedící přední řady a pokračoval ve hře. 
Krátce u dobře: nářez i.A. kvality, podle mne 
jasně Koncert Roku. Pro příznivce tohoto druhu 
muziky ještě dobrá zpráva na závěr: 16.září Fat

. znovu v Praze (a snad bude k mání I deska či kaze-
1 i

^^P-S. Před měsícem hráli Fat v Plzni - pro celých 
|^m27 lidí. Pražané zřejmě rozumějí hudbě víc 
• (všiml si toho už Mozart); přišlo jich tak 
■ 150 (víc se jich do sálu klubu stejně ne-
• vešlo) a Jen několika zabedněným jedincům se 
^Izdálo, že to byla "dost nuda".

Po tjr Š t c mbe ra, 27.7.1990

FAT live Selepova 16.9 90 BRNO

Už vás někdy zavřeli do cimry 8«20 metrů s právě star
tující proudovou stíhačkou? Mě jo a to fakt nekecám.

Tihle maníci z Kanady se rozhodli, že z lidí, co maj tu 
odvahu vatoupit do téhle arény, nadělají trpaslíky a taky to 
udělali. Měl mě varovat už začátek, kdy naprosto excelentní 
bubeník během prvních pár vteřin úvodní skladby zlomil 
DVOJE paličky (Pozn.: Druhej den jsem s tím zbytkem mlátil 
vší silou o futro a ani tříska).

Muziku týhle trojice (g, bg. dr> někteří hudební kritici 
přirovnávají k Massacre z období Killing Time, někteří zase 

Äk intelektuální improvizaci s prvky jazzu v říznějším tempu To 
jsem ale, do prdele, byl na úplně jiný kapele! Jo, sakra, něco 
takovýho tam můžete najít, když to budete hledat, ale to. čím 
mě tihle maníci dostali, je úplně něco jlnýho! Člověk pořád čte 

I o nějakých noise kapelách a má snad mlhavou představu, o co 
I kráčí, ale tohle TED bylo na vlastni kůži, proti srsti, nehtem 
■ po skle. Bid a basa vám zpracovávají Žebra a solar, kytarová 
" cirkulárka řeže lebku přesně uprostřed čela. Nejenom že kyta- 

rista nezahraje notu normálně (zapnutou vysílačku vraž do 
strun, na prsty navleč kovový trubky a je'dl, basák v tom lítá 

% ještě víc, střídá dvě basy, na jedné přidělanýho walkmana nebo 
j co, strojek na principu velikonoční řehtačky se už zmítá ve 
0 strunách... Yeah! A tohle všechno fackuje a nakopává do prdele 
j ten nejlepší bubeník, co jsem měl možnost vidět, až z ně 

j kapky potu lítaj čtyři metry daleko. A aby to všechno bylo 
řádně horký, vodpálíme galaktickou raketu - tak to bylo vo 
kouřený! V jedné chvíli mi blesklo hlavou poznání, že tohle 
není žádná rock'n'rollová kapela, ale šílení maniaci, kteří nám 
jdou po krku a chtěj nás oddělat. VĚD^I. JSEM, že jediný, co 
můžu udělat, je vzít ženu za ruku a zachránit holej život 
panickým úprkem. Bylo ml jasný. Že ten. kdo tohle neudělá, 
zůstane na podlaze ve změti kosti, masa a krve s mozkem roz 
mazaným po stěnách dokola.

Tihle chlápci, co vypadali, jakoby se právě vrátili z né Ja 
kýho stupidního maturitního večírku, nám s nezúčastněným 
ksichtem narvali přímo do chřtánu pořádnou porci opravdovýho 
NOISE, holou dřeň, vybělenou kost. Jestli ni chcete nechat 
udělat z hlavy míchaný vajíčka, zkuste tuhle kapelu, dokud 
jsou Ještě tady.

a 4b 'x''' Michal lalrirhík

FAT
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Glenn: Já a Josh Bear; Josh vybral pár 
věci, které byly vydány. A začátkem roku 
byla Joshova volba elektronické muziky 
’’The Planets”. Ale Neutral začla 
fungovat především kvůli Sonic Youth, a 
to proto. Že maník z 99 Records je 
odmítl vydat. Ed Bahlman, jejich žef, 
znal Thurstona, a tak me prekvapilo, že 
nechce Sonic Youth vydat, řekl mi, že za 
žádných okolnosti je nevydá. Pak jsem se 
setkal s Joshem, který mel peníze. Já 
dodal většinu nápadů... a první deskou 
byli Sonic Youth. Tahle jejich první 
deska byla uplne jiná od tech, co 
udělali kdy pak. Je fantastická! Tehdy 
nyli Sonic Youth na rozpadu, a nakonec 
vymenili klavesistkuK ./fantastickou Ann 
DeMaria, kytaristou. Nikdy nehráli live 
nic, co nebylo natočeno. A proto byla ta 
deska zázrakem. Když vyöla, byla 
nejlepsí deskou cele N.Y. scény za celou 
dobu. Možná dneska nezní tak 
fantasticky, ale vemte v úvahu ty roky. 
Byla to velká deska. A nikdo ji 
neposlouchal. Nikdo nechodil na jejich 
shows. Kritici o ní napsali pár řádek, a 
tak kapelu nikdo nebral. Koncerty Sonic 
Youth v 1981-83 zely prázdnotou, lidi 
baátili výtvarná uméni a nikdo nebral 
rockovou scénu.
FE: A co na kapelu ’’víte”? 
Glenn: Nejvíc na Kim Gordonovou. Ta je 
Madonnou 90. let. Znám ji leta letoucí, 
hned od príchodu do N.Y. v 78. Ona byla 
původně výtvarnici a dělala v 78 veci, 
na kterých zbohatli lidi kolem r. 1985! 
Predbehla dobu o desítku let! A že se 
říká, že neumí hrát? Blbost!!

Diskcqratie Glenna Brancy

”Lessen No. One” 12"EF < Rec. , 1980/ 
"The Ascension" LF (99 Rec. , iPál?
"Faspeodel abep” na kompil. LF "Just 

Another Asshole No. 5" (Just Another 
Asshole. 1981)

hudba k baletu "Bad Smells" na str. 2 
alba "Who Are You Starring At" LF 
( Giomo Poetry Systems. 19821

"Acoustic Phenomena" 7” (SWITZ. 
Kunsthalle Bern. 1983) 

"Symphony No. " kazeta <ROIR. 1983) 
"Symphony No. 3" < Gloriai LF (.Neutral.

BEL. Cropuscuie. 1983) 
"Interminate Activity Of Resultant

Nasses . tor 10 Soprano Guitars.)" 
(Tell us 10. Tell us. 1985)

"Music For Edmond" 12" EF iako součást 
programu .-eane hry v divadle ve 
Stuttgartu, i 9 80

"The BeLly Of Jn Architect" možná vyšlo 
Jako stejnojmenná soundtrack LF 
(BEL. Cropuscuie, 1987)

"Symphony No. ó” Clive) /jen 3 vety 
skladby/ (UK, Fierce, 1988)

"Symphony No.ö” (Devil Choirs At The 
Gates Of Down.) LF (Blast First. 
1989)

live extrakt Ze "Symphony No. 6" na 
kompzl. 7" "An Unholy Montage" 
(Sympathy/Firce, 1989)

Third Movement (Tretí veta) ze "Symphony 
No. 6" v kompletu deseti 45-tek "The 
Devils Jukebox" (UK. Blast First, 
1989) ;

Theoretical Girls: 7" "U.S.Millie”
"You Got Me" (Theoretical, 1973) 
"U.S.Millie” na kompil. kazete "The 
Great N.Y. Singles Scene" (ROIR, 
19831

THE STATIC: 7"" "My Relationship" / 
"Don't Let Me Stop You" 
(Theoretical! kazeta "Live At 
Riverside Studios" (UK, Audio Arts. 
Londoni



FE: Existují knihy na uCeni skladby? Byl 
to vas hlavni obor na univerzite? Jak se 
má Člověk naučit skládat post-klasickou 
moderní hudbu? Jenom na starých deskách 
Deep Purple? (Pozn.pr.: Purples jeden 
čas hráli s velkým orchestrem) 
Glenn: Učil jsem se sám. A jenom to, co 
je nutne. Ne, nestudoval jsem hudební 
teorii. To není treba. Délam muziku, 
učím se tim. V roce 79 jsem strčil 
kytaru pred zesilovač, feedbackoval 
30-45 minut, a tak jsem se učil psát 
muziku! Poslouchal jsem hudbu, přímo 
nábožné. 
FE: Porád si nedovedu představit, jak 
jste se dostal k psaní pro 60-ti členný 
szmfonicky orchestr! 
Glenn: Trvalo mi to dva měsíce naučit se 
to, co jsem potreboval. Není to tak 
tčžké. Jak se naučíte treba francouzský? 
Jak je těžké naučit se algebru? Já to 
zvládl v 10. třídě. Porád me irituje, . 
když někdo riká: "Je muzikální
analfabet!” Dokonce to napsali i v NY 
Times. To je přímo urážka. Na naučeni se 
tehle vecí potrebujete par měsíců. 
Trvalo to tak dlouho me, a verím že by 
to zvládl kdekdo. Nemusíte se učit 
všechny způsoby muziky, napsané kdy v 
dějinách hudby. Ne! Musíte se naučit to, 
co potrebujete abyste mohl deiat to, co 
dělat chcete. 
FE: Nechápu, jak jste se dostal od 
fandovství Alice Coopera či Aerosmith k 
psaní post-seriálnich kytarových 
symfonií jako je "Lesson No.1”. 
Glenn: Uvědomte si, že jsem zárovei 
poslouchal Ena a Roxy Music. Videi jsem 
Henry Cow než vyšla jejich první deska. 
Jejich první alba byly mé poklady. Taky 
jsem poslouchal radu Mahlerovych 
symfonií, trochu Mossisena. Pracoval 
jsem v gramoprodejné: poslouchal jsem 
desky. 
FE: Takže ’’Lesson No. 1” je výsledkem 
poslechu desek? 
Glenn: ’’Lesson No. 1” vySla ze mne! Deset 
let se mé lidi ptají na mé vlivy a já 
porad rikam: Nebyly žádné, až na 
všechny. Nejlíp to vyjádřil Zappa, který 
jednou uvedl asi 150 různých svých 
vlivů. Poslouchal jsem všechno na světě. 
Majskou flétnovou muziku, staře Opičí 
zpěvy Parnajany, prostě vSechno. 
FE; kde jste nasel čas chodit na lekce 
muziky když jste byl na univerzitě9 
Glenn: Já žádny lekce hudby nebral! Ale 
pracoval jsem v gramoprodejné a slysel 
snad všechno. Bowieho, Alice Coopera, 
atd. Dnes lidi neví, jak málo bylo hard 
rocku v první polovině 70. let. 
Prakticky nic. Přímo jsem po něm žíznil. 
"Get Your Wings” od Aerosmith jsem 
slysel miliónkrát. Je to fenomenální 
deska. Škoda, že tahle kapela nesklidila 
nijaké plody sve prace, protože vlastně 
objevila to, co bylo o deset let později 
nazýváno heavy metalem 
FE: Jak to že vy, takový senzitivní 
estét, jste baStil Aerosmith? 
Glenn: Já je viděl jeStě když je pomalu 
nikdo neznal. V jednom divadelním sále, 
kde bylo tak 50 lidí. To bylo v Bostonu. 
Byli tak užasni, že jsem si myslel, že 
jsou Alice Cooper (nebyli předem 
ohlášeni) hrající neohlášeny koncert.

mneAerosmith byli pro mne zjevením, 
nejlepSí kapelou světa. Vynalezli heavy 
metal, arénovéj rock atd. Tehdy totiž 
ostatní kapely hrály jako Black Sabbath 
či Deep Purple, uděsnej powei—trio 
Šmejd. Jako Cream, ale ti byli lepSí... 
je to divná predstava, že lidi jsou 
posedlí rockem, ale tehdy to bylo 
normální. Tehdy každej kouřil trávu a 
poslouchal do sluchátek Neila Younga či 
Zeppeliny. Nebylo nic neobvyklého 
zajímat se o tenhle rock a zároveň i o 
něco Úplně jinyho. 
FE: Byl jste fanda Velvet Underground? 
Glenn: V 60. letch jsem neměl rád ani 
Vlvety ani MC5. Poslouchal jsem 
Yardbirds, Buffalo Springfield, The 
Kinks, ľhe Who. Ted bych tyhle kapely 
neposlouchal a poslouchal spíS Velvety. 
Ale tehdy jsem byl fandou těchhle 
uvedených kapel, poslouchal je naplno 
cely dny, a to u přítele. Ale pak jsem 
viděl MC5 na jednom z posledních 
koncertů v Bostonu: už to byli oSkliví 
tlustí páprdové, ale jak váleli! 
Bohužel, desky se jejich live shows 
zdaleka nevyrovnají. S Velvety to bylo u 
mne jinak. Srali mne od začátku do 
konce. I ted. Ale musím uznat, že 
Reedovo album ’’New York” je parádní 
deska. Z těch starSích si cením 
’’Berlin”. Ale to . bych klidně mohl 
poslouchat Leonarda Cohena!
Psát hudbu není tak hrozná práce. Stejně 
jako psát knihy. To dovede každý.
Ostatně, jeStě k Velvetům. Já si porád 
myslím, že cela jejich historie vypadá 
jinak, než se tvrdí. První sestava 
kapely, to byli lidé, co hráli s LaMonte 
Youngeih v jeho Theatre of Eternal music 
a byli tím hodně ovlivněni. LaMonteho 
skupina dělala první psychodelické 
světelné show a k tomu hlasitou, 
hlasitou muziku. Cale byl v jeho 
kapele... vůbec prvními lidmi co se 
kolem motali byli všelijací konceptuálni 
umělci jako Henry Flint a Walter 
DeMaria. "První” Velvety tvorili lidi 
bud přímo od LeMonteho, nebo lidi jím 
ovlivněni. A na tom jamovali a dělali 
improvizace. Pak se objevil Andy Warhol 
a Lou Peed a změnili kapelu na ”pop” 
kapelu, a tím ji Úplně odvedli od 
originality, ale zároveň povýšili ideu 
psychodelickych světelných shows a celou 
ideu kvazi monotonni muziky. Tohle jsou 
ti VeIvet i, jak je kdekdo dnes zná. 
Jinak cela koncepce byla krádež, včetně 
Warhola. Lou Reed je dneska nula, 
vykrádající cizí nápady... podle mě byli 
celí Velveti podvodem. 
FE: Co dělá vaše značka Neutral? 
Glenn: Už je po ní. Už 6 měsíců. Dnes 
’’vede” desky téhle značky jen jediný 
krám ve městě. 
FE: Vy jste sag^ vybíral kapely pro tuhle 
značku?
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divadelní společnost. A scénickou hudbu 
pro festival nove opery v Minnesotě... 
a pak soundtrack pro jeden anglicky 
film: udělal jsem pro nej plno muziky, 
ale nelíbila se jim. Šlo o hodinu hudby 
se 48-člénnym smyčcovým orchestrem. 
Režisér mi nefekl co přesně chce a tak 
jsem udělal, co jsem chtěl já, a pak se 
mu to moc nelíbilo. Nakonec z toho ve 
filmu použil 7/8 minut. Me se tenhle 
způsob zacházení nelíbí, a mám dojem, že 
film byznys je stejný svinstvo jako 
deskový byznys a tenhle soundtrack me 
nauCil, že už nikdy se nebudu zaobírat 
psaním hudby k filmUm - stejne jako 
psaním komerční muziky. . .
Ted dělám na objednávku symfonii pro 
orchestr v Rakousku, balet pro orchestr 
v Holandsku a smyCcovy kvartet. V tom 
ted ležím. Speedmetal jsem neslySel rok 
a pul.
FE: Speedmetal? Vždycky jsem mel va§i 
muziku za plnokrevný Špinavý rock a ne 
nějaké akademické cvičení, ale 
prekvapuje mé, že si tohle uvědomujete. 
Baštíte snad Motorhead?
Glenn: Nikdy jsem Motorhead nebaStil.
Možná proto se má hudba nehýbe tím 
správným směrem, pokud jde o speedmetal. 
PFed rokem dvěma mi lidi v kapele Fikali 
’’posloucháme heavy metal, ne hard core”. 
Sue Hamill, hrající u Swans, byla 
metalistka. Já Fikal: ’’Heavy metal
- fuj!” Tímhle směrem jsem se nechtěl 
vydat. 
FE: Ale Motorhead začli jako
diouhovlasat1 punkové na zn. Stiff, 
velice hlasití a rychlí.
Glenn: Že byli dlouhovlasí punkové? To 
mi nic neříká. Plno lidí hrálo velice 
hlasitě a velice rychle. Hardcore 
vzniklo z ”oi” punku. Měl jsem sice 
zdarma lístky na Metallicu, ale nešel 
jsem. Nelíbilo se mi to. Musím se 
pFiznat k jedny věci: 20 let 
rock’n’rollu mi 5 stačí. Byl jsem 
rock’n’rollem posedly. Ale ted už ne! 
Rock najednou ’’odešel”. VSichni začli 
dělat Crimsony, Emerson&Lake&Palmery, 
Yes. Yes byla dobrá kapela. Ale pak se 
zvrhli v něco Uděsnyho. A kdy2 pak já 
pFiáel s rockovou symfonii, každej mi 
Fikal: ”Jdi s tím do prdele! To ti 
nežereme! Už nechceme tenhle 
bombastickej Škvár!” 
FE: Nedá se v hudbě vydělávat? Nezaplatí 
vám jedno turné živobytí na celej rok? 
Glenn: Blbost! Na prvním velkém
evropském turné s ’’Symphony No . 4” jsem 
prodélal 12.000 dollsf Děsně jsem se

zadlužil. ...na ježdění po turne
nevyděláte, pokud nestrávíte pUl roku
z roku ježděním a každodenním hraním! To 
dělají Swans a Sonic Youth. Ale pro mne 
to není. Ani jako mladík jsem neměl 
představu, že budu dva roky na turné 
v jednom kuse a každej večer že budu 
hrát ty samy véci!lr' Teprve v poslední 
době jsem na tom trochu lip, protože 
plSu na zakázku. Začal jsem dělat
orchestrální veci pote, co newyorští 
kritici ’’spláchli” ’’Symphony No. 5”, 
totálně ji odepsali, a me s ni!

Rozhodl jsem se nezávisle produkovat 
vlastní koncert v N.Y. Vrazil jsem do 
toho vlastní peníze. 13 koncertů v Fade 
s ’’Symphony No. 5”, a prodělal jsem 
kalhoty! Ale místní noviny, který píSí 
o shows v kdejaký díFe, si mě ani 
nevšimly. Nikdo nevěděl, kde hrajeme. 
FE: Má ’’Symphony No. ô” néco společného 
s deskou, o které jste se mnou mluvil 
vloni, deskou pro college-radio? 
Glenn: Ta deska namá nic společného s 
tím projektem. Když jsme tehdy spolu 
mluvili, já mluvil o děláni cover verzí 
písní Beatles a pod. věcech - ted 
mluvíme o r.1985 či 86 - určitě jsem měl 
na mysli něco úplně jiného. PoFád myslím 
|ia orchestrální verzi beatlovské ’’Within 
You, Within You”. A na ’’Blue Jay Way”. S 
těmi bych chtěl néco udělat.
led mluvíme o minulosti. Ale ta se někdy 
stává budoucností, ale není
přítomností. . . Určitě chci udělat jednu 
píseň od Suicide, tu ’’Dress Baby Dream” 
co béžela v celostátní televizi. Musel 
jsem si ji na desce poslechnout 
tisíckrát, než jsem ’’dostal”, než jsem 
’’slysel” ten správnej sound, kterej bych 
v ni chtěl mít. Chci použít aranžmá 
Martina Réva, ale zorchestrovat ho a 
pFidat néco ze svého stylu. Absolutně 
miluju Alana Voga: je bOh! Jedním z mých 
snů je pracovat s nim.
PFed časem jsem chtěl dělat svou verzi 
’’Love Will Tear Us Appart”. Opravdu 
slyším tuhle skladbu jako instrumentální 
záležitost, ale pak jsem si Fekl: ”Je 
pravé tohle ten směr, kterým chci jít?” 
Věděl jsem, že to není ten pravej směr. 
Mohl bych se dát milionem cest a na plno 
z nich uspět, ale kvnii tomu tady 
nejsem... prostě pFíStl dva roky chci 
věnovat orchestrální muzice. Dokonce ani 
nechci napsat nic pro svQj Ensemble.
FE: Jaky tedy bude osud ’’Symfonií 2, 4,

Glenn: ’’Five” byla už natočena. Na mnoha 
stopách. Po dlouhou dobu se mi nelíbila,

ale ted, s odstupem let, zni moc dobFe. 
A tak se k ní někdy časem vrátím a 
přemixuju a vydám. Nevím jestli na 
značce Blast First či jiné. A pak 
existuje stereo natačka ”No.2”, velice 
decentní, hodně podobna natáčce ”No.l”. 
Je to live nahrávka, ale několik vět zní 
tak fantasticky, že je znovu vydám.
Jedině ze ”4.” nemam slušnou nahrávku, 
ale jen mizerný pasky snímaný v publiku. 
Prostě nevyšla na pasku tak, jak zní 
Jive. To samé platí o ”No.6”. 
FE: PíSete odlišné pro kytary a
orchestr?
Glenn: Jo, je to odlišné jen proto, že 
při tom mate daleko víc práce. Pokud jde 
o samu skladbu, pak tady není žádny 
rozdíl. ...Ted mi jde o orchestrální typ 
soundu i v mé kapele. Tak jako se v 
orchestru zdvojují třeba housle, já v 
kapele zdvojuju kytary. To je součást 
něho soundu. A přece tuhle mou 
specialitu dodnes nepochopil tFeba 
takový hráč jako je Rhys Chatham. Je 
snad nejpomalejSí tvor na světě. Říkáme 
nu proto "Rotarnando”.



Takže lidi mají čas hrát v jiných 
kapelách a hrát na mých koncertech. Od 
lidi chci výkon pri mých koncertech. 
Můžu vam vyjmenovat tucty N.Y. kapel, 
ejichž muzikanti hrali u mne. Napr. Mike 
Gira (Swans) hrál na ’’Symphony No. 
Three”, ale nikdy nebyl Členem me 
skupiny. Swans existovali už dřív, než 
hral Gira se mnou. Já potřeboval lidi, 
on měl čas. A potreboval peníze. Ale 
treba Lee Ranaldo (Sonic Youth) hrál 
s mou skupinou dva a pöl r^ku; v jeho 
dobe vzniklo plno nových skladeb 
a ’’odjeli” jsme plno turné. Lee byl pro 
mne velice důležitý, nejen proto, že byl 
se mnou tak dlouho, ale i proto, Že je 
neuvěřitelný muzikant. Je jedním z tech, 
kdo dokáže dokopat lidi k výkonu když 
hrajeme. Vždycky mi vadilo, že se Lee 
sám nedokázal přimet k tomu, aby napsal 
nejakou symfonii. Pokud existuje někdo, 
kdo na to skutečné ma, pak je to 
Ranaldo. Je ježte mladý. Ale ví, že me 
žere, že se nedokáže přimet k tomu, aby 
něco napsal. 
FE: Delate jakési konkursy, ne?
Glenn: Ta muzika je pro plno lidí tak 
obtížná, a tak jsem se pro konkursy 
musel rozhodnout, a pri nich se mi 
podarilo sehnat radu neuvěřitelných 
fantastických hráčů, mladých lidí, kteří 
nebyli v žádném vztahu ke ’’Scene”. Což 
je fajn, protože se vžechno stalo 
incestním. PriliS pratelů pratelů 
pratelů a krev se ředí a ředí. Chtěl 
jsem trochu vyjít mimo scénu a nasel 
jsem par lidí, kteří zůstali se mnou. To 
jsou lidi, kteří chtějí dělat vážnou, 
seriozní muziku a ne dostat se na pop 
scénu. Tihle lide jsou pro mě ted 
nejdůležitější.
FE: Ovlivňuji osobnosti hráčů skladby? 
Glenn: Na to si stačím sám, mám jasnou 
predstavu jak ma vypadat a znít má 
muzika, a dělám maximum pro to, aby tak 
zněla. S tím nemá co dělat individualita 
hráčů.
FE: Píšete podle úrovně, podle
Šikovnosti hráčů, ktere máte, nebo 
hledáte lidi, jejichž schopnosti by 
odpovídaly muzice, kterou píSete?
Glenn: Pisu muziku pro ně. Znám jejich 
schopnosti. Zpočátku jsem dělal muziku 
temer se samými ne-muzikanty, predevžím 
výtvarníky. kteří uměli hrát na kytaru. 
První vec, co jsem dělal, byla 
"Instrumental For Six Guitars”, a já si 
nemohl tehdy dovolit dělat konkurs, 
protože jsem lidi nemohl zaplatit. Znal 
jsem lidi, s nimiž jsem pracoval a věděl 
jsem, že jejich schopnosti kolísají 
a tak jsem se snažil dělat hudbu tak, 
aby ji mořili hrát. . . Ale časem jsem se 
rozhodl dívat se na to jinak a psát 
hudbu tak jak JÁ chci aniž bych se 
onllžel na scnopnosti hráčů. Ale nejsem 
s to najmout si Ensemble profesionálně 
vydrezirovanych pop muzikantů. První 
’’věta” ’’Sixth Symphony” (Ted na desce) 
hrozne těžko zvládali hráči po rytmické 
strance. Vím, že skladba zní 
minimalisticky: vypadá, že se na toho 
moc neděje, ale každý kousíček, každý 
malý rytmus je rozepsán. V některých 
případech to možná zní i jako 
improvizace, protože to je velice Trim

Lopezovská melodie, ale není ve 
skutečnosti tak lehká (na hraní), jak se 
zdá. A to je tahle skladba jen dětskou 
hračkou oproti tomu, co chci dělat.
V poslední době jsem napsal pro orchestr 
několik vecí s užitím rytmu 6/4 místo 
4/4, a s tím lidi v Ensemble měli plno 
práce. Když orchestr hrál tyhle věci, 
hrál je dobre napoprvé, když měl 
partitury pred očima. Podle mě je to 
cesta do nebes. V podstatě problém, 
s nimž bojuju od ’’Symphony No. 2”.
FE: Uspokojuje vás prace s totální 
paletou akustických nástrojů, když jste 
pracoval, předtím, s Sílenými ex-punk 
rockery mydlícími do kytar, se 
zesilovači zapnutými na maximum?
Glenn: Víc než uspokojuje! Nezapomeňte, 
ze od mládí miluju Mahlera. Ale najit 
prístup k takovému mocnému zvuku, to je 
práce! Za pemze to nekoupíte! Ano, líbí 
se mi takováhle muzika. Existujou určité 
ideje, které jsou pro amplifikované 
nástroje velice komplikované; ty z nich 
nadělají jen bláto, zatímco s orchestrem 
můžete slyset cely ten zvuk. Dnes už 
začínam slyset muziku, kterou píSu. 
Kytarový sound maskuje mnohé; je tam 
plno distorzí. Chci psát akordy s mnoha 
harmoniemi. Nejde jen o otázku 
konsonance versus disonance, jde o plno 
věcí mezi tím.
FE: Ale takhle přichází o všechny ty 
feedbackove efekty, harmonické distorze 
elektrických kytar. Nemyslíte, že 
orchestr bude trochu předvídatelný, 
neinspirující, nudný ’’nástroj”?
Glenn: Předpověditelny? Ach ne! Hádám, 
že jste neslySel moc věcí od Steveho 
Reicha. U minimalismu a Reichova 
fázovaní dostanete množství extra 
- hudebního zvuku,... no, možná ne extra 
- hudebního, spíSe extra - kompozičních 
zvuků. objevujících se pri juxtapozici 
rytmických idei. To je to, na čem ted 
pracuju, a nejde jen o fázovaní, ale 
i o práci, s rytmy: děje se pritom plno 
jiných věci. Orchestr nemusí byt mrtw 
nastroj, ale pěkné ’’tekutý”. Orchestr 
může rockovat a já to tak slySím! Verím, 
že s orchestrem jde dělat plno 
vzrušujících věcí. Ve 20. století 
nevzniklo moc dobrých kompozici pro 
orchestr. Vlastně už od Mahlera. Myslím, 
že na Maniera nikdo dneska nemá. Lidi, 
mající problémy s orchestrální muzikou, 
ji prostě moc neposlouchali. 
FE; Nedalo by se použít studiových 
elektů a aranžmá (zařízení) pro detailní 
reproaukci akustického íenomenu? 
Glenn: Když jsem dělal "Symphony No.6”, 
nepoužil jsem tuto techniku pri natáčeni 
díla na desku. Porád děláme live 
nahravkv. Skladba byla napsána jako live 
performance. Kdybych měl čas a pemze, 
udělal bych studiovou desku (téhle 
symfonie), ale měl jsem málo penéz. Ale, 
jak jsem řekl, částí problému je povaha 
kytary jako takové i můj způsob psaní. 
FE: Co jste doposud udělal s orchestrem? 
Glenn: Různé veci. 3 věci na objednávku, 
a 3 dalSí mé cekají. Jednu věc pro
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Rigobertem Dittmannem to dělá takhle: vezme 
si na 10 dní dovolenou, a napíše, a poskládá, 
a rozmnoží, a vydá další číslo svého časopisu 
Bad Alchemy. V současné době jako samojediný tak 
soutěží v západní části Německa o přižeň čtenářů 
s gigantickými redakčními a vydavatelskými týmy 
Soundsu, Optionu, též Rock & Popu - u mě to ov
šem vyhrál na celé čáře.

S Rigobertem Dittmannem se známe už skoro 
čtyři roky, per pošta (seznámil nás někdejší 
velký promotér alternativní hudby Petr Cibulka, 
jehož nadšení nad časopisem a kazetovou přílohou 
jsem spolusdilel) - letos jsem u něj strávil pět 
dnů ve Wůrzburgu a na podzim ho čekám u nás 
(pozn. tazatele: stalo se). Na posledních dvou 
číslech BA [#14,#15] jsem se výrazně podílel; 
a naopak, nejzávažnější články z BA jsem přelo
žil do někdejších brněnských samizdatů Host 
a Šot.

Rigobert Dittmann ovšem pojem alternativní 
hudba (či nezávislá, či nekomerční) odmítá. Jeho 
zájmem je hudba alchymická, hudba spontánni, 
svérázná, nápaditá, neřemeslná, neotrepaná. 
(Nicméně je to pořád ta muzika, které se u nás 
přece jen říká alternativni). Jako mnoho jiných 
se "chytil" na hudbu Henry Cow (Freda Frithe 
a Lindsay Cooper především) a texty Chrise Cut- 
lera. Později se tato hudba stala módem jeho ži
vota a jeji tvůrci jeho přáteli: John Zorn, 
Elliott Sharp, Jon Rose, W. Dorninger (Josef 
K.Noyce), Andres Bosshard (Nachtluft), a mnoho 
jiných.

Na návštěvu do Wůrzburgu jsem si vzal pro 
jistotu spacák a jídlo (lidi od muziky jsou ně
kdy roztodivní), Rigobert Dittmann je ovšem člo
věk velmi solidní, schillerovský typ německého 
intelektuála, a protože i hodně povídavý, dohod
li jsme se na improvizovaném rozhovoru (a proto
že plachý, nedohodli jsme se na fotografováni 
- i když fotka by tu byla rozhodě na miste).

1. Otázka: Letos došlo ve vydavatelské struktuře 
BA k převratným změnám. Nebo až tak převratný 
nejsou?

1. Odpověd: BA byl původně projekt čtyř vydava
telů. Mně zpočátku připadla úloha zodpovědného 
redaktora, zodpovědného nejen ve smyslu tisko
vých práv, ale taky za všechny praktické činnos
ti, jako korespondence, opisováni textů, grafic
ká úprava, výběr nahrávek na kazetu, zajišťováni 
tisku, kopírováni kazet a kontaktu s abonenty... 
Kromě toho jsem pod značkou RBD psal většinu 
textů. Druhý ze spoluvydavatelů se staral o ra
strováni fotek a výrobu tiskových předloh, 
a další dva organizovali kontakty, promo-LPs 
a distribuci v rámci jejich vlastního projektu 
Recommended No Man's Land.

Jako společný projekt přestala BA existovat 
po svém třináctém čísle. Od letoška tedy vychází 
BA RECORDS & TAPES, za niž jsem už zodpovědný po 
všech stránkách. Protože moji dřívější spolu
pracovnici neměli s obsahem BA jako takovým nic 
společného, sotva si toho čtenáři BA R&T 
všimnou.

2. Otázka: K provozování stoprocentně nezávislé
ho časopisu jsi byl tedy spíš "dohnán" než "od
hodlán". . .

2. Odpověd: Tehdy před pěti lety jsem k tomu ne
byl "dohnán" ani "odhodlán", spíš "sveden" nebo 
"přemluven". Na redaktora časopisu, a zvlášť tak 
úzce specializovaného, jsem byl neprotřelý, ne
zkušený a i jinak naivní. Zrovna tak hudba, kte
rou BA reprezentovala, byla tehdy pro mě nová 
- byť strhující a podmaňující. Každé číslo BA 
tak odráží můj vlastni učební proces a moje 
vlastni okouzleni jak touto "alchymickou" hud
bou, tak i jejími tvůrci. Právě v tomto smyslu 
není BA "odborným časopisem", nýbrž fanzinem 
v pravém slova smyslu. K letošní renesanci časo
pisu jsem byl donucen vice či méně surově, pro
tože jsem se nechtěl smířit s jeho zánikem. 
Dlouholetou úsilovnou práci na tomto projektu mi 
tak přirostl k srdci, že jsem si jeho pokračová
ni po vlastní ose nenechal "zapovědět". Když už, 
tak se přece jen dá říct "dohnán". BA je tedy 
projektem, který se z osobních důvodů dělat "mu
sí", a doufám, že z objektivních příčin dělat 
"má".

3. Otázka: Podle propočtu někdejších samizdato
vých expertů, bys ovšem s takovou - nákladem do 
1000 kusů - musel být brzo bankrot. Dostáváš 
subvence? Zkus to trochu propočítat!

3. Odpověd: Z finančního hlediska to vypadá asi 
takhle: Náklad stoupal z 300 ks na 900, a potom 
zase klesl zpět na původních 300. Nejlépe se 
prodávaly čísla 4 a 5, asi 750 ks. Náklady děla
ly: 2,90 až 3.30 DM za kazetu (podle délky), 
masterband kolem 40 DM, autorská, skladatelská 
práva (GEMA) až 200 DM. Tisk za jeden exemplář 
od 3,5 do 4 DM, podle kvality a nákladu. Distri
buce a reklama asi 250 DM na číslo. Nelze opome
nout další náklady za kopírováni, poštu, atd., 
což šlo taky až do 400 DM. Ve "zlaté době" si BA 
něco vydělala, takže po čísle 13 nastal jen leh
ký deficit. Ted, když to stoji jenom na mně, bu
du se muset snažit "vyrábět" ještě úsporněji. 
Presto si nedělám žádné iluze; BA bude "prodě
lečný podnik", ale diky nízkému nákladu ho, dou
fám, zvládnu - jsem zaměstnán na plný úvazek, 
takže si to mohu dovolit- provozovat jako své 
"hobby". Tato "oběť" je ovšem naprosto neporov
natelná s "obohacením", kterého se mi dostává 
diky přímému kontaktu s hudbou, muzikanty 
a "přáteli Bad Alchemy". Subvence jsou na hovno.12



jsme chtěli udělat verzi treba Black 
Sabbath, udělali jsme ji... vetSina vecí 
byla míněna jako sranda. Mám z toho tuny 
pásek. Všechno jsme si nahrávali, pak 
jsme si to poslouchali, pekne statí. 
Samozrejme, byli jsme nejlepSÍ kapela 
sveta! Ani ti Aerosmith na nás neměli! 
Něco z těch naSich věci je extrémně 
zábavnej, klasickej revoluční rock, 
opravdu hippisáckej. Jednoho dne něco 
z toho vydám. 
Nakonec jsme se rozhodli založit kapelu. 
Pozvali jsme si na zkoušku Mr. Curta. 
V jedné místnosti jsme měli normální 
rockovou výbavu, v druhé naSe praštěně 
nástroje. S Curtem jsme hráli na ty 
normální, a on pak řekl: ’’Zníte mi moc 
jako Velveti. Moc mě to nezajímá, ale 
myslím si, že byste měli zkusit něco 
s těma vaSima kuriózníma nástrojárna”, 
tím myslel všelijaké naSe bicí z pánví, 
hrnců, po ulici nalezených plastikových 
kanystrů. A pak odeSel. 
FE: Jaké kapely tehdy hrály v Bostonu? 
Glenn: Boss Town Sound, Sidewinders, pak 
se objevil Jonathan Richman. Ten byl 
kuriózní - všichni měli vlasy po prdel, 
on byl nakrátko ostrihanej, hrál stylem 
Townshenda. Uměl zarecitovat celej text 
písně, děsně rychle, než ji zahrál. 
A zpíval naprosto faleSně. Člověk by 
Cekal, že ho lidi vypískají, ale ne, 
milovali ho! Já ho nesnáSel! A jak! 
Podle mě byl jasně nejhorSí. A pak jsem 
slysel první desku jeho kapely Modem 
Lovers, a zaCal jsem po kapele přímo 
Sílet. Poslouchal jsem akorát Ji! Sehnal 
jsem všechno, co Jon natoCil. Jon 
vlastně vytvoril celou tamní scénu! 
A taky Willie Alexander! Ten scénu 
vlastně vydržoval, neSlo mu ani tak 
o vlastní muziku jako právě o tamní 
scénu. Vylezl na scénu s jakoukoliv 
kapelou, hrál s ní vlastní věci,
a ukazoval lidem jak hrát podle něj. Je 
Skoda, že vlastně nikdy nic nenatočil. 
FE: Jak vypadala pred-punková scéna 
v Bostonu?
Glenn: Nejvíc kapel hrálo v jednom baru 
pro transvestity. Ale publikum, to byli 
někdy tri lidi. Tehdy žádná 
undergroundova scéna neexistovala. 
NejlepSí kapelou byli The Kids, později 
Real Kids. Zpočátku jsem je nesnáSel, 
protože nehráli Žádny kytarový sóla, ale 
pak jsem se stal jejich fandou. 
A nakonec byli mou tehdy největší 
inspirací. Ostatně, první věc co jsem 
pak napsal pro Theoretical Girls byla 
’’The Kids”. DalSí kapelou byli Mickie

Clean & The Mezz: ti vydali nějakou 
desku. Ale Kids byla SpiCka, chodil jsem 
na ně porad dokola. Chodil jsem vlastné 
na všechno, co v Bostonu hrálo. 
Samozřejmé i na Willieho Alexandra... 
Bostonská scéna zaCla opravdu ’’fungovat” 
v době, kdy treba v N.Y. punková scéna. 
Byla tady kapela, která zněla přesně 
jako Talking Heads - Orchestra Luna. Já 
si dodnes myslím, že Byrne z Talking 
Heads je vlastně vykrádal - on totiž žil 
v Providence (kousek od Bostonu) a není 
možný, aby tuhle kapelu nikdy neviděl. 
Byrne pak odjel do N.Y., založil Talking 
a během Šesti měsíců měl smlouvu 
s velkou značkou.

Pak se objevila N.Y. scéna a ta 
’’spláchla” bostonskou. Objevila se Patti 
Smith, viděl jsem v Cambridge hrát 
Ramones. ZpoCátku mě dost srali, stejně 
jako Suicide. A kritici z Bostonu se 
zaCli najednou předhánět v psaní pochval 
na N.Y. kapely, a opomíjeli bostonské. 
A já tedy znechuceně odešel do N.Y. jako 
do ’’hradu nepřítele”. Tam ovšem se už 
nic nedělo, scéna byla mrtvá, hrály jen 
druhoradý kapely: Wayne County, Cherry 
Vanilla a tak. Patti a dalSí velké 
kapely už patřily velkým společnostem, 
jezdily po světě, a v N.Y. už nehrály. 
A pokud hrály, Člověk se na ně nedostal. 
Samozřejmě, byl tu Aan Suicide, na 
kterého jsem se dostal víceméně náhodou. 
Ten byl mou velkou inspirací. A pak 
N.Y.Dolls - ty jsem přímo baštil - byli 
pro mne jeStě vétSí bozi než Aerosmith! 
A hlavně jsem obdivoval Johnnyho 
Thunderse a Davida Johansena (z Dolls). 
Dolls se oblíkali jako ženské. Dolls 
nebyli glitter! Dolls byli drag 
(oblíkali se jako ženské, zatímco 
glitter, to byli Aerosmith, někdy se do 
glitteru oblíkl Jagger ze Stones...
FE: Ale Dolls nosili kalhoty!
Glenn: Ale žensky kalhoty, co se nosily 
v 50. letech... Jako Dolls se pak 
oblíkala rada kapel. Já osobně nebyl 
v N.Y., kdy Dolls hráli. Já je viděl 
hrát jen v Bostonu... když pak odumrela 
původní punk scéna, objevili se The 
Erasers; to byl takovej zvláštní prechod 
mezi punkem a new wave. To byla 
v Bostonu jediná kapela, na kterou stálo 
za to jít.
FE: Pak jste založil svou kapelu Giris 
(vlastně Theoretical Girls), a zaCla 
celá ta nová vlna.
Glenn: Girls tehdy přitahovali množství 
lidí... zatímco na Lydii Lunchovou 
priSlo tak 25 lidi, na nás, na 

Theoretical Girls priSlo treba 300, a to 
tehdy bylo dost. Když jsme hráli
v CBGB’s, bylo plno. Girls byla fakt 
velká kapela, měli jsme největší
publikum ve městě, ale to jediný, co 
o nas napsali ve Village Voice bvio to, 
že jsme kapela s nejíepsím jmenem ve 
městě.
FE: Vím, že jste vydali singl
’’U.S. Mil lie”.
Glenn: Tahle kapelíi měla materiálu
nejmiů na tri alba! Ale na deskách není 
nic.
FE: Pak jste hral se skupinou The Static 
(Barbara Ess/ova/ hassg., Kristina /ze 
skupiny Malaria/ na bicí, Branca na g. ) . 
od te doby jste pravidelně hrál s Gienn 
Branca Ensemble a získal jste si
reputaci jakéhosi Johna Mayalla scény 
špinavého rocku z Lower East Side. 
Propadá mi, že snad každY newyorský 
avandgardista prosel svou dobou 
Ensemblem. Ted s vami hraje AI Kizys ze 
Swans, různi Členove Sonic Youth, Hugo 
Largo a dalSí hrají/hrál i v Ensemble. 
Jak našli tihle lidé cestu do Ensemble? 
Gienn: VSechny jsem "protáhl” svou
kapelou. AI odeSel ze Swans a potreboval 
hrát. víte, v N.Y. je plno muzikantů. 
A jď potrebujú plno hráčů, al endělám si 
nárok na všechen jejich Cas Ci energii. 
Okoušíme dost krátce. Ale intenzivně.
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GLENN BRANCA

s -čenoem Francou hovoril Howard 
Vuelting z časopisu. Forced exposure 

FE. d. iť. iý&vj

FE: Jak to všechno s vámi vlastné začlo? 
Glenn: Pocházím z Harrisburgu
v Pensylvánii. A někdy během 60. let 
jsem tam měl fantastickou kapelu v době, 
kdy jsem objevil rock, sice jsem neuměl 
hrát (ani nikdo jiný), ale prostě jsem 
se rozhodl, Ze musím mít kapelu... uměli 
jsme tak 25 písní, vlastně cover verzi. 
Jmenovali jsme se The Crystal Ship... to 
bylo v roce 1967; byli jsme pohromadě 
vlastně jen pár měsíců a odehráli celě 
dva koncerty. Dělali jsme pár verzí věcí 
od Stones a taky jsme udělali jednu 
verzi ”In A Gedda Da Vida” Iron 
butterfly. To byla sranda: n^S^první 
kytarista, kterej jako jédinej uměl 
hrát, tuhle píseň odposlechl na show 
Butterflies a naučil nás ji hrát, a my 
ji hráli . dFív, než ji Butterflies 
dostali na svou desku.
Byli jsme samozřejmě hrozny. 
V Harrisburgu nás nesnášeli... tam frčel 
jen soul, James Brown, atd. Tehdy jsem 
Browna bytostně nesnášel, představoval 
pro mě všechno, proti čemu jsem byl, 
a navíc byl porad slyset v radiu. 
Jezdívali jsme raději ven, do 
Washingtonu, kde se dalo cnlastat, 
i když nam bylo jeStě pod 18. Tam jsme 
viděli taky ty nejíantastičtějsi kapely, 
kluky s vlasama po zadek! No, možná jsme 
měli radSi jit do N.Y., ale měli jsme 
pocit, že by to bylo na nás až moc 
intenzivní. 
FE: Takže jste odešel do Bostonu na 
Rmersonovu univerzitu?
Glenn: .Ano, začal jsem tam s The Bastard 
Theatre. . . samozřejmě, Školu jsem 
nedodělal, věděl jsem, že je to nanic... 
Po Škole jsem (tedy po střední, jeStě 
před univerzitou) na rok zmizel do 
Londýna a začal se zabývat divadlem, 
a s divadlem jsem pak začal v Bostonu. 
Hal jsem se dohromady s jedním kámošem, 
se kterým jsem jámoval. Měli jsme 
společně zájmy, hlavně muziku. Ale on 
nevěděl nic o divadle, já zase nic 
p uměni, tak jsme se navzájem učili, 
i přitom založili The Bastard Theatre. 
Napsali jsme absurdní dadaistickej 
manifest, rozdávali ho po ulicích 
a hráli divadlo na ulici, sali jsme to 
s tím přítelem spolu, každej napsal 
'ůzne kousky naší hry. To, co jsem 
lapsal já, obsahovalo i trochu muziky,

něco dialogů a pár vizuálních nápadů. 
A podobně psal i kamarád. Neměli jsme 
vůbec peníze. Já neměl práci, dostával 
jsem týdně par dolarů z různých podpor. 
A i když to naše hraní/vystupovaní za 
moc nestálo, na řadě míst Bostonu jsme 
měli úspěch. Jak říkám, peníze nebyly, 
ale zato bylo plno času. A navíc, nikdo 
z nás nechtěl mít pravidelný zaměstnáni. 
Takže jsme třeba půl roku připravovali 
jedno představeni: stavěli jsme světelný 
’’park” nástroje, kostymy. Kolegove 
v divadle nebyli muzikanti, takže jsme 
museli psát hudbu tak, aby i oni ji 
mohli zahrát. Ostatně, ani já, ani ten 
můj kámoš jsme nebyli vyloženě 
muzikanty. On hrál ná sax, já na kytaru, 
ale co bylo zvláštní, já vůbec nepsal 
pro kytaru! - možná proto jsem si taky 
mohl dovolit položit kytaru na zem 
a mlátit do ni tyči za účelem vytvoření 
určité textury.
Hráli jsme na vSechno, co jsme naSli 
nebo koupili v různéjch bazarech, méli 
jsme taky trombon, housle, perkuse 
z plastiku, gongy z vlk popelnic 
a podobné, různý kovový nástroje. 
Několik mých skladeb bylo míněno 
skutečně vážné: neálo jen o mydleni do 
želez: mé zajímaly textury. Tehdy jsem 
začal opravdu skládat, vrstvit vrstvy; 
začal jsem myslet v terminech struktury, 
ne v terminech psaní písní.
Po celou tu dobu jsem porůznu jamoval. 
Pořád jsem hrál na kytaru, rock, chodil 
do klubů. To byla součást mého života. 
Rockem jsem byl posedlej, ale zase jsem 
si nepředstavoval, že bych chtěl byt 
hudebníkem. A asi jsem taky kdekomu lezl 
na nervy. Lidi nechtěli poslouchat to, 
co se mi líbilo, protože to nebyl ani 
jazz, ani rock. Ale rock, hard rock jsem 
fakt miloval. Hlavně Aerosmith. Jejich 
druhou desku jsem slySel snad 
mi 1ionkrát.
FE: Když jste žil v Bostonu, měl jste 
nějakou kapelu?
Glenn: Nezkoušel jsem žádnou založit. 
Absolvoval jsem svou ,Toc^ vou Školu” 
u přítele, s kterým jsem lt a jamoval. 
Začli jsme v ’68 a vydrželo nám to do r. 
'72. Tehdy jsem byl jeStě ve Škole, tam 
jsme se taky setkávali. Vždycky jsme se 
pořádně sežrali a zfetovali, a pak jen 
hulákali. Ale dokázali jsme skládat 
skutečny 4-minutovy písně. Takhle jsme 
to dělali léta. Hodiny a hodiny a má hra 
na kytaru se pořád lepšila... Nebyli 
jsme a ani nechtěli byt kapela. A bylo 
nám jedno, co si kdo o nás myslel. Když
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4. Otázka: Podtitul tvého časopisu "Zvláštní 
a vybrané zvuky (Seltsame und asugewählte Klan
ge)" napovídají jeho bližší určení, co však tyto 
pojmy znamenají pro tebe?

4. Odpovědi "Zvláštní’' obsahuje zřídka a osaměle 
se vyskytující, něco svérázného a dokonce podi
vínského, něco zneklidňujícího a dokonce rušivé
ho. "Vybrané" proto, že z celé záplavy desek 
a publikací se tu "vypichuje" jen to, co při in
tenzivním rozboru může přinést duševní obohaceni 
a intelektuální rozvoj. "Vybrané" se rozhodně 
nevztahuje na nějaký konkrétní styl, ale na ur
čitou, těžko definovatelnou kvalitu, pro niž 
sotva existuji nějaké objektivní parametry. Poj
my jako "alternativní" nebo "nezávislé" jsou bo
hužel velmi často jen bezobsažné a falešné eti
kety, s kterými se toho moc nepořídí. BA se ov
šem zabývá vyloženě jen produkci malých tzv. 
'independent Labels', která je oficiálními médii 
naprosto přehlížena. Ale i zde jsou zajímaví 
pouze "outsajdři mezi outsajdry" - pryč od všech 
těch žvástů, které plní stránky běžných 'inde
pendent' magazínů.

5. Otázka: BA vykvetla v tomhle globálním světě 
sotva izolovaně. Máš ve svém vydavatelském úsilí 
nějaké kolegy?

5. Odpovědi Porovnatelné zaměření jako BA mají 
jen projekty: MUSICHE v Itálii, COS v Japonsku, 
OUT OF DEPRESSION v Německu, NOTES ve Francii, 
s určitým omezením i LOWLIFE, CHEMICAL IMBALAN
CE, FORCED EXPOSURE, OPTION a SOUND CHOICE, 
v USA pak zase THE IMPROVISER. Přirozeně nelze 
zapomenout na Cutlerúv magazín RECOMMENDED QUAR
TERLY, který se však ve své podstatě odlišuje 
tím, že místo portrétů a recenzí určuji jeho 
charakter ambiciózní eseje.

6. Otázka: Jaké příspěvky, publikované v BA, po
važuješ za nejpodstatnější a ktere číslo za nej- 
podařenější?

6. Odpovědi Spokojen jsem byl hned s číslem 2, 
esteticky je velmi zdařilé, obsahuje pěkný por
trét Lindsay Cooper a první z pohledů na skvělou 
kanadskou značku AMBIANCE MAGNETIQUES z Montrea
lu; #3 obsahovalo působivé nahrávky z festivalu 
v Moers (John Zorn, Dense Band, aj.); #4 "fan- 
couzské vydáni" bylo tématicky nejuzavřenější, 
obsahovalo komplexní přehled "alchymistické" 
hudby ve Francii, i kazeta je jedna z nejlep- 
ších, kvalita tisku bohužel podprůměrná; #5 má 
pěkný layout, poskytuje dobrou představu o LAY- 
LAH a CORDELIA-Records, informace o "Industrial 
music" a nekonvenční scéně v Kalifornii; #6 ob
sahuje portrét EKSAKT Records a zprávu o impro
vizované hudbě ve Švýcarsku; #7 mělo tu čest 
představit jednoho z nejvýznačnéjšich umělců, 
Johna Rose; obtížný, ovšem velmi přínosný je 
článek o hudbě v Japonsku od E.Loubeta, a přiro
zené všechno o skupině CRANiOCLAST, jednomu 
z mála německých přínosů k "alternativnímu uni
verzu"; v *10 byl velmi důležitý příspěvek od 
A.Marhela o hudební scéně v SSSR, hudební ukáz
ky, které poskytl LEO, jsou bohužel slabší; 
v #11 opět skvělý článek od E.Loubeta a zajímavý 
rozhovor s Heinerem Goebbelsem, nejvýznamnějšim 
hudebníkem v Německu; #12 obsahuje pokračováni 
článku od E.Loubeta o INA GRM a rozhovor s J.J. 
Birgem z francouzské skupiny "Un drame instanta- 
né"; v #13 je dokončení článku o INA GRM 
a Móslang/Guhl - zprava o improvizované elektro
akustické hudbě ve Švýcarsku; u #14 byl poprvé 
použita nová kopírovací technika, z obsahu tu 
kromě článků o hudbě v ČSFR, stoji za zmínku de
níky skupiny Nachtluft, z turné po Japonsku 
a Monochrome Plcu, z turné po USA.

7. Otázka: Jak získáváš hudební ukázky, které 
vydáváš na kazetové příloze? Jsou to kompilace 
z těžko dostupných alb nebo originální nahrávky, 
které lze slyšet jen u tebe? Pokud to jsou ex
kluzivní věci, jak je získáváš? Elliott Sharp, 
John Zorn, Jon Rose, Jad Fair jsou už obecně uz
návaní muzikanti.

7. Odpovědí: Pokud zapomeneme na #1, které bohu
dík "jako by nebylo", jsou všechny příspěvky na 
kazetách BA daný k dispozici exkluzivně pro BA. 
Částečně to jsou záznamy z koncertů, k jejichž 
zveřejněni jsme dostali souhlas od muzikantů 
(třeba v čísle 3), většinou jsou to ale kompozi
ce, které na požádaní poslali sami hudebnici 
extra pro BA. Ochota ke spolupráci především 
u známých muzikantů je pro BA oním elixírem ži
vota. Osobní kontakt k tomu ovšem značně přispí
vá. Z mnoha z nich jsem se seznámil tady ve 
Wurzburgu, s jinými jsem v trvalém písemném sty
ku. Jad Fair je můj velmi dobrý známý, produko
vali jsme spolu už některá jeho alba; Jon Rose 
u mě přenocoval a na svém albu Vivisection re
agoval na moji informaci o démonickém, houslisto
vi Erichu Zannovi z jedné Lovecraftovy povídky; 
Elliottu Sharpovi zase vděčím upozorněni na po
zoruhodného amerického romanopisce Williama Gad- 
iise... Že sami muzikanti nepovažují svoje pří
spěvky pro BA za "odpad" svědčí i to, že některé 
skladby vydali později i na svých deskách. Opač
ná cesta, dělat sampler z desek, považuji za ne
atraktivní a "nealchymickou", určitá hrdost tu 
jvšem také hraje svou roli.

3. Otázka: Ovlivněn českou hudební publicisti
kou, mám dojem, ze j ty odvozuješ alternativní 
-očkové hnutí od hudební, filosofické, a dokonce 
: politické činnosti skupiny "Henry Cow" a ná- 
iledovneho seskupeni, které vešlo do dějin jako 
WCK IN OPPOSITION. Neexistovala rockandpopová 
ilternat i va už předtím? Co nového tahle hudba 
ikutečné přinesla?
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8. Odpověd: No jo, to je taková věc. S dobrým 
svědomím tu s tebou ale nemohu souhlasit, nebot 
když jsem se v půli osmdesátých let s ’'alterna
tivní" hudbou seznámil, byli HENRY COW a ROCK IN 
OPPOSITION už dávnou historií. Moji osobni roz
buškou bylo "Rags" od LINDSAY COOPER 
a C.HADEN's LIBERATION MUSIC ORCHESTRA, teprve 
potom jsem tuto hudbu "zkoumal" v celém jejím 
spektru nejdřív dozadu, pak dostrany a dopředu. 
Důležitý byl pro mě i rozhovor s CHRISEM CUTLE- 
REM (BA #1), ale R.I.O. bylo už tehdy sněhem 
z předloňska. O hnuti se tu také nedá mluvit, 
mezi lidmi kolem Cutlera a skupinami jako ETRON 
FOU, ART ZOYD, UNIVERS ZERO nebo ZAMLA existova
ly značné hudební diference a "politicky" neměly 
společného téměř nic. Co tu byla skutečně důle
žité a co jediné - kromě nostalgie - skutečné 
zůstalo, je hudba s výrazně evropským, nebo při
nejmenším anti-US-americkým zaměřením, k němuž 
ovšem přispělo i mnoho US-amerických disidentů 
(hnutí NO WAVE od J.B.Ulmera až po Lydii Lunch; 
New York Noise, Lowe East Side; David Thomas; 
The Orthotonics; Kalifornští outsajdři ze Solid 
Eye, Independent Project Records, Motor Totemist 
Guild, a podobné). Na jedné straně byl tento 
umělecký profil, a na druhé nezávislá hudební 
produkce a distribuce, která si vydobila trvalý 
význam a důležitost. Jejím srdcem zůstala síť 
"RECOMMENDED", která existuje od konce 70tých 
let, kdy Chris Cutler založil Recommended Re
cords; na ně pak navázaly: Re Megacorp/Points 
East, Rec Rec Zurich, Recommended No Man's Land 
ve Wůrzburgu, AYAA ve Francii, ADN v Itálii. Do 
těchto souvislosti je možno zařadit i BA - ales
poň co sé jejich kořenů týče. Bylo by však na
prostou zaslepenosti, kdybychom přehlíželi nezá
vislou hudební produkci, která má za sebou star
ší a docela jinou tradici. Především je to tzv. 
rasová hudba (race music), která se produkovala 
v USA po dlouhá desetiletí od 40tých let na těch 
nejmenšich značkách, z kterých se teprve po ob
rovském úspěchu soulu staly průmyslové koncerny. 
I jazzoví muzikanti, nejen Sun Ra se svým 
Saturn-Label), ale zpočátku i Charles Mingus, 
a naprosto úspěšně Mantler/Bley s WATTS a New 
Music Distribution Service, se již pokoušeli 
praktikovat alternativní produkční metody. Stej
ně tak i punk v Anglii a USA si našel jinou ces
tu k nezávislosti než "recommended". Odrazil se 
tu celý obecný trend, v němž snahy a zkušenosti 
politických a společenských protestních a alter
nativních iniciativ z konce 60tých a 70tých let 
přesáhly do hudební oblasti. Zda existovala sku
tečná alternativa hudebního obsahu? 0 tom se da 
dnes sotva pochybovat, i když znovu a znovu se 
projevuji tendence, kdy někdejší alternativa 
lačné kormidluje k dnešnímu popu.

10. Otázka: Patri, podle tebe, k alternativním 
hnutím i hardcore?

10. Odpověd: Hudba jako opozice, jako politika, 
je tady na západě pouhou hrou, rituálním protes
tem proti "otcům", nadáváni a hořekováni nad 
zkrácenými právy, vypouštění přetlakové páry 
a shazováni rohů, než se "mladí rebelové" přiřa
dí k těm "nanasytnym". Stejně tak hardcore a je
ho "ideologické" pozadí, hnuti Straight Edge, 
vdechuji asketický opar Nadjá, do nitra přenese
né ideály WASPů (White Anglo-Saxon Protestants). 
Fenomén stálého zrychlováni, které je pro hard
core typické, spadá také zcela do trendu doby. 
Přirozeně i toto lze chápat jako "alternatívni" 
- myslím, že jsem své námitky vůči všemu takzva
né alternativnímu již přednesl. Důležitější než 
"alternativní" přihrádka, než všechny přihrádky, 
než přihrádkové myšleni a chápáni, jsou pro mě 
ambivalence - ony "špinavé" a "nepatrné" směsy 
a přiměsy, které všem věcem dodávají jejich tis- 
nivou komplexnost a závratnost ze stále se měni
čích ploch, které se nabízí našemu pohledu. Ne
mám zájem o "alternativní", a vůbec už ne o "no
vé", spíš o to "jiné”, co není jako "druhé", ale 
až "třetí", které "prvnímu" i "druhému" zavazí 
při jejich věčném pingpongu. Ovšem, kdo neumí 
mlčet, jak to navrhuje George Steiner, kdo neumí 
zpívat o tichu jako John Cage, a komu nestačí, 
aby svoji hudbu vložil do láhve a svěřil ji 
oceánu s tím, že ji snad někdo v budoucnu obje
ví, jak melancholicky doporučuje Adorno, ten mu
sí KŘIČET; ne však jako koketní Ecce homo, jako 
volající v poušti, který přece jen doufá, že ho 
někdo uslyší, nýbrž ještě osaměleji a néheroič- 
těji, pod železničním mostem, když přes něj 
rachotí vlak. Kdo křičí mezi lidmi, z toho se 
nanejvýš stane televizní mučedník, kazatel nebo 

9. Otázka: Jake nove hudební trendy jsou od doby 
Rock In Opposition alternativní k rokenrolu 
a popu?

9. Odpověd: Nova hnuti? "Nové" to je pouze pojem 
pro obchodní strategy, podobně jako "originál
ní". Jsou to naprosto antibadalchymické pojmy. 
Na co bych chtěl ale poukázat jsou svérázné mu
zikálni projevy, jako je montrealská scéna 
Ambience Magnetiques se svou, na americkém kul
turním imperialismu zcela nezávislou frankoka- 
nadskou patinou (Lussier, Derome, Lepage, 
Duchesne,...); skandinávská hudební subkultura, 
která je rozšiřována na švédské značce Bauta; 
bezesporu Švýcarska improvizovaná hudba se svými 
rozmanitými plochami od Moslang/Guhl přes Nacht- 
luft až po 16-17/Electric Noise Twist; velkou 
pozornost doporučuji francouzským skupinám DDAA 
a Un drime musical instantané; bez šovinistické
ho podtextu nesmím zapomenout na Heinera Goeb- 
belse, a to nejen kvůli jeho působeni ve skupině 
Cassiber, ale hlavně kvůli jeho skladatelskému 
talentu; abych nebudil dojem, že mimo Evropu 
a Ameriku se nic neděje, je třeba přiznat se 
k obdivu k některým japonským skupinám (Guerni
ca, After Dinner, A-Music, Luna Park Ensemb
le,..), ačkoli jejich řeč a mentalita je mi též-
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lehtač nervů... Nic není proto vítanějšího než 
hardcorový dernier cri, uměle žrádlo pro všechny 
avansované hedonisty, kteří si rádi smlsnou na 
všem "brutálním" a "radikálním" a dovedou 
vychutnat dotek sadismu a satanismu. Je to zase 
ta stará dobrá dekadence, která do naši doby, 
která má před sebou nejenom fin de si cle, ale 
celého tisíciletí, padne jako ulitá...

11. Otázka: Co soudíš o české soudobé hudbě?

11. Odpověd: Hudba z ČSFR, se kterou jsem se 
seznámil, vznikla vznikala v jiných společen
ských podmínkách, a mnohdy i s jinými záměry 
a jinou funkci, než jak ji chápeme tady na Zápa
dě. Z toho vyplývá i určitá přitažlivost, která 
je pro nás, vlivem jazykové bariéry, jistě jiné
ho druhu, než pro vás samotné. Tato přitažlivost 
spočívá v jisté, částečně již anachronické, od
chylce a tím i specifické originalitě, která se 
vytvořila na základě historického, národního 
a společenského vývoje. Aura, která pronikla na 
západ, má bohužel často jen kouzlo disidentstvi 
a "exotiky". Nepatřím k těm, kteří horují pro 
hudbu, která je globální řečí "lidstva", spíš 
naopak. Jsem pro vymezený profil, pro národní 
a kulturní specifika a hranice, ovšem v rámci 
vysoké propustnosti, vzájemného respektu, a do
konce snad - a to by bylo záhodno - obdivu. Av
šak nad všemi mezikulturnimi pokusy o dorozumné- 
ni leží oblak, ne-li nechápáni, tak alespoň ne
pochopeni. Mám-li tu někoho jmenovat, tak raději 
přiznám svoji neznalost, než bych provokoval va
še námitky nebo nostalgické záchvěvy, protože 
znám jen jména ze 70tých let. Zároveň ale musím 
přiznat, že současný český skladatel Jaroslav 
Pokorný na mě udělal takový dojem, že bych mu 
chtěl v dalším čísle (# 15 BA) věnovat alespoň 
půlku kazety (pozn. tazatele: stalo se).

12. Otázka: Díváš se na hudbu i v jiných, dejme 
tomu obecnějších, souvislostech?

12 Odpovéd: Považuji za problematické, ne-li 
zkázonosné, když uměni nemysli na nic jiného, 
než jak "být prospěšné": léčit tam, kde společ
nost ochromuje, pozvedávat ducha tam, kde ho 
průmysl deptá - lidskosti, vitalitou, humorem 
a osvětou rovnat to, co establišment a jeho dé- 
řatka pokřivila a překroutila. Toto apolonské 
zfunkčněni umění, předpokládající, že umění je 
pouze jádrem imanence, je sice bravurně dialek
tické, zapomíná však naprosto na to, co uměni 
dělá "nebezpečným", na jeho kořeny v dionýzov- 
stvi, v heterogenním, v Hádesu. Nemám zájem po
zorovat uměni jako pochodeň, reflektor nebo zr
cadlo tohoto světa, nýbrž jako hlavu medusy, 
a ne zase tu, která vyvoláva "pozitivní" katar- 
zi, ale takovou, která zná konec všech věci. 
Dnešní bezzubá opozice je vládou zítřka s jejím 
mocenským monopolem, byrokratickým aparátem, 
školami, kasárnami, policajty a soudci, snášejí
cí nyní tak těžce své rozepře, protože je "ztě

lesněnou" rozepří včerejška. Pokud "alternativ
ní" hudba, pak ne v naději, že se někdy přece 
jen prosadí, ale jako "duch, jenž věčně protes
tuje", ne jako Mefisto-Luciper-Prométeus, který 
krade bohům pouze světlo, nýbrž jako "pes v bou
dě", jako kynický Diogénes, jako "radostný vě
dec", jako alchymista, který vi, že zlato je 
hovno, jehož smrad stoupá až do nebes.

W G.
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